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ΚΩΣΤΑΣ 
ΠΑΤΗΛΑΣ

Επεισοδιακή η 
εκλογή του στο 

πρώτο Δημοτικό 
Συμβούλιο

ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ
Νέα πρόσωπα, 

νέες πολιτικές και 
νέοι στόχοι για την 

Άρτα

ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΜΠΙΖΑ
Απολογισμός, 

ρεαλισμός και αφε-
τηρίες 

ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΣΧΙΣΜΕΝΟΥ
Οι βόρειοι και οι 

νότιοι
(αναφορά στην Βα-

λαώρα)

ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΚΟΙΝΩΝΙΑ ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Ο ΜΑΡΙΟΣ 
ΤΣΙΡΚΑΣ ΑΝΤΙ-

ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 
ΗΠΕΙΡΟΥ

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ

ΔΗΜΑΙΡΕΣΙΕΣ ΚΑΙ ΑΡΧΑΙΡΕΣΙΕΣ 

Μας μείναν οι μακέτες...

Δεν κρατήθηκαν Δεν κρατήθηκαν 
τα προσχήματατα προσχήματα

Με την χρηματοδότηση του 
ΞΕΝΙΑ να έχει χαθεί και να 
σπεύδουμε πλέον σε νέες 
αναζητήσεις, εισέρχεται το 

έτος 2023 για τον Δήμο Αρταίων και το 
Νομό της Άρτας. Το Δημοτικό Συμβού-
λιο ξεκινάει με την πρώτη κατά μέτω-
πον επίθεση του επικεφαλής της μεί-
ζονος πλέον αντιπολίτευσης Χρήστου 
Τσιρογιάννη.
Αφού ολοκληρώθηκαν οι δημαιρεσί-
ες στην Άρτα και οι αρχαιρεσίες στην 
Περιφέρεια, υπάρχει η τελευταία εκ-
κρεμότητα η οποία αφορά τα πρόσωπα 
των αντιπεριφερειαρχών και και των 
αντιδημάρχων, οι οποίοι θα δώσουν 
την εικόνα της επόμενης χρονιάς για 

την Αυτοδιοίκηση της περιοχής. 
Βέβαια υπάρχουν κατατεθειμένες οι 
ενστάσεις των παρατάξεων της Αυτο-
διοίκησης όλων των βαθμών, αναφορι-
κά με το ισχύον νομικό καθεστώς, το 
οποίο δίνει την αποφασιστική αρμοδι-
ότητα μόνο στις επιτροπές, αφήνοντας 
τα Συμβούλια μόνο για θέματα ήσσο-
νος σημασίας και πολιτικής κατεύθυν-
σης, χωρίς ουσιαστικά καμία δυνατό-
τητα διοικητικής δυναμικής.
Την ίδια στιγμή, είναι μείζονος σημασί-

ας και αξίας η δήλωση της Όλγας Γερο-
βασίλη, η οποία επικρίνει σοβαρά την 
Αυτοδιοίκηση όλων των βαθμών για 
την απώλεια 32 εκατομμυρίων ευρώ, 
που αφορούν έργα αναπτυξης για τηην 
περιοχή.
Και αυτό είναι κάτι που πρέπει να μας 
προβληματίσει, γιατί είναι πλέον αντι-
ληπτό ότι τα ΕΣΠΑ δεν είναι ένας κου-
βάς, που όποτε θέλουμε βάζουμε το 
χέρι και βγάζουμε λεφτά, αλλά υπάρ-
χουν κανόνες και όρια, τα οποία πρέπει 

να σεβαστούμε, γιατί υπάρχει ο κίνδυ-
νος, όχι μόνο να χάσουμε τα χρήματα 
που επιθυμούμε να πάρουμε, αλλά ταυ-
τόχρονα να χάσουμε και τα χρήματα 
από ιδίους πόρους που έχουμε δώσει 
για μελέτες και την απαραίτητη προερ-
γασία.

Καλό θα ήταν, αυτή η πρώτη ημέρα, έτσι και για 
το καλό της επόμενης πενταετίας να εκλεγόταν το 
προεδρείο με ομοψηφία και ομοψυχία...Μας έμεινε 
λοιπόν μια αίσθηση ψυχροπολεμικής μετεκλογικής 
κατάστασης, η οποία θα δούμε σε βάθος χρόνου, 
με ποιον τρόπο θα εξελιχθεί...

Την αίγλη που 
είχε πολλά 
χρόνια πριν, 
απέκτησε και 
πάλι το Ιστορι-

κό Δημαρχείο της Άρτας, 
αφού μετά από ενέργειες 
της απελθούσας Δημοτι-
κής Αρχής, το Ιστορικό 
Δημαρχείο επιστρέφει 
στην πόλη ανακαινισμένο 
εσωτερικά και εξωτερικά, 
έτοιμο να ενταχθεί ξανά 
στον πολιτιστικό ιστό της 
πόλης.  
Έτσι, την Πέμπτη 28 Δε-
κεμβρίου, ο απελθών 
Δήμαρχος Χρήστος Τσι-

Εγκαινιάστηκε επίσημα από τον  Χρήστο 
Τσιρογιάννη, το Ιστορικό Δημαρχείο της Άρτας

ρογιάννης, εγκαινίασε 
επίσημα την παράδοση 
του Ιστορικού Δημαρχεί-
ου, το οποίο και αποδίδε-
ται στην καθημερινότητα 

των Αρτινών, ως ένα δι-
αρκές σημείο ιστορικής 
συνέχειας της πολιτικής 
ζωής του τόπου της Άρ-
τας.

ΧΑΘΗΚΑΝ 32 
ΕΚΑΤΟΜΜΥΡΙΑ ΛΟΓΩ 
ΛΑΘΩΝ ΤΩΝ ΦΟΡΕΩΝ ΤΗΣ 
ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

ΣΤΗΝ ΑΡΤΑ ΚΑΙ ΤΗΝ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΗΠΕΙΡΟΥ, ΑΛΛΑ ΜΕ ΤΟΝ ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΙΣΜΟ 
ΓΙΑ ΤΟΝ ΤΡΟΠΟ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ ΤΩΝ ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ ΛΟΓΩ ΤΟΥ ΝΕΟΥ ΝΟΜΟΥ

ΜΕΧΡΙ ΤΗΝ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΑΝΑΜΕΝΕΤΑΙ Η ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΩΝ ΟΝΟΜΑΤΩΝ ΤΩΝ 
ΑΝΤΙΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΩΝ ΗΠΕΙΡΟΥ ΚΑΙ ΤΩΝ ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΩΝ ΣΤΗΝ ΑΡΤΑ

Το 2023 έφυγε με δύο 
νέες κακές ειδήσεις για 
την Ήπειρο. Δύο ακό-

μη σημαντικά έργα για την 
τοπική κοινωνία και την πε-
ριφερειακή ανάπτυξη απε-
ντάχθηκαν, χάνοντας τη χρη-
ματοδότησή τους.
Το Πάρκο Υψηλής Τεχνολο-
γίας και Έρευνας στα Γιάν-
νενα και το ΞΕΝΙΑ στην Άρτα 
έπεσαν θύματα της παλινω-
δίας και της ολιγωρίας των 
τοπικών αυτοδιοικητικών 
παραγόντων.
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• Αυτή η μεταβατική περίοδος 
ήταν πραγματικά δημοσιογρα-
φικά περίεργη και εντυπωσιακή 
τουλάχιστον σε επίπεδο επικαι-
ρότητας.
• Ο Χρήστος Τσιρογιάννης και 
η απερχόμενη δημοτική αρχή, 
έκλεισαν τις εκκρεμότητες που 

είχαν σε επίπεδο παρουσίασης δράσεων 
και εκδηλώσεων, με αποτέλεσμα να έχου-
με έναν βομβαρδισμό από ανακοινώσεις, 
δελτίων τύπων και δηλώσεων, τα οποία δεν 
χωράνε να μπούνε όλα στην εφημερίδα.

• Από κει και πέρα, είναι αλήθεια ότι τουλά-
χιστον στον τοπικό Τύπο (και τις παμφάγες 
ιστοσελίδες ενημέρωσης, που ζουν από τις 
δημοσιεύσεις αυτές) θα μας λείψει αυτή η 
συχνή και πληθωριστική ενημέρωση που 
είχαμε από το Γραφείο Τύπου του Δήμου 
Αρταίων, η οποία κυριολεκτικά γέμιζε σελί-
δες και σελίδες...

• Να σημειώσουμε ότι ο απερχόμενος δήμαρ-
χος δεν ξέχασε και τους δημοσιογράφους, 
προσκαλώντας τους για ένα κέρασμα σε κε-
ντρικό μεζεδοπωλείο της Άρτας την παρα-
μονή της Πρωτοχρονιάς.  Εκεί μας παρέδω-
σε ένα στικάκι σε μορφή κλειδιού (έξυπνο, 
για να το έχουμε στην κλειδοθήκη μας) στο 
οποίο όμως περιλάμβανε 130 αρχεία με  
μελέτες και έργα σε εξέλιξη, συμβασιοποι-
ημένα, ενταγμένα ή έτοιμα να ενταχθούν, 

Καλό θα 
ήταν, αυτή η 

πρώτη ημέρα, 
έτσι και για το 
καλό της επό-

μενης πενταετίας 
να εκλεγόταν 

το προεδρείο με 
ομοψηφία και 

ομοψυχία

Δεν κρατήθηκαν 
τα προσχήματα...

Γράφει ο Γιάννης Καϊντάσης

με Α... κεφαλαίο
Αδιακρισίες... Αβρότητες... Ακρότητες...  Αποκαλύψεις... 

υπογραμμίζοντας ότι το ίδιο ακριβώς πα-
ρέδωσε και στο νέο Δήμαρχο Αρταίων 
Χριστόφορο Σιαφάκα κατά την παράδοση 
– παραλαβή στο Δημαρχείο. 

• ” Συνεχίζουμε το έργο μας, από την πλευ-
ρά της μείζονος αντιπολίτευσης πλέον 
έχοντας παραδώσει στη νέα δημοτική 
αρχή ένα σημαντικό έργο. Θα είμαστε εδώ 
για μια επικοδομητική αντιπολίτευση και 
συνεργασία όπου κριθεί αναγκαίο. Ευχα-
ριστώ τους συνεργάτες μου , τους εργα-
ζόμενουςστο Δ. Αρταίων και φυσικά την 
οικογένεια μου που ήταν στο πλευρό μου. 
Πάνω απ όλα όμως ευχαριστώ τους πο-
λίτες που με τίμησαν με την εμπιστοσύνη 
τους όλα αυτά τα χρόνια” τόνισε ο κ. Τσι-
ρογιάννης ανταλλάσσοντας ευχές για ένα 
Ευτυχισμένο και Δημιουργικό 2024.

• Από κει και πέρα, παρακολουθήσαμε και 
το πρώτο δημοτικό συμβούλιο του Δήμου 
Αρταίων, μια συμβολική και ιστορική στιγ-
μή για τα δημοτικά πράγματα της επόμε-
νης πενταετίας.

• Η πρώτη σε σταυρούς δημοτική σύμβου-
λος της πλειοψηφίας κ. Αγγέλα Τσώλα, 
ξεκίνησε την διαδικασία της εκλογής του 
νέου προεδρείου.

• Εκεί ο Χρήστος Τσιρογιάννης, έκανε μια 
πολιτική παρέμβαση, και την χαρακτηρί-
ζουμε πολιτική γιατί σίγουρα δεν προβλε-
πόταν διαδικαστικά με το νέο νόμο...

• Ο Χρήστος Τσιρογιάννης, αντέδρασε με την 
πρόταση του Κώστα Πατήλα, καθώς το ίδιο 
πρόσωπο ήταν η αιτία στην πρώτη θητεία της 
δημοτικής αρχής του, να διαρρηχθεί η ενότη-
τα της παράταξής του...

• Εμείς το ξεπερνάμε ως σκεπτικό, αλλά το 
καταγράφουμε προκειμένου να επιμείνουμε 
ότι ο Χρήστος Τσιρογιάννης, ως επικεφαλής 
(ειρήσθω εν παρόδω να σημειώσουμε ότι το 
τοπικό επίρρημα επικεφαλής, «εκτελέστηκε» 
πολλές φορές λεκτικά κατά την τελευταία 
αυτή συνεδρίαση) της μείζονος αντιπολίτευ-
σης, θα έχει πολιτικό λόγο, που θα ερείδεται 
όχι σε πολιτικά χαρακτηριστικά, αλλά σε... πο-
λιτικά και προσωπικά προηγούμενα, καθώς 
σε μεγάλο ποσοστό τα ίδια πρόσωπα και στις 
δυο δημοτικές παρατάξεις ήταν οι πρωταγω-
νιστές των αυτοδιοικητικών πραγμάτων του 
τόπου μας τα τελευταία δέκα χρόνια τουλά-
χιστον.

• Επομένως, δεν μπορούμε να μιλάμε για την 
επόμενη ημέρα, αλλά οι αναφορές σε μεγά-
λο βαθμό θα αποτελούν συμψηφισμούς του 
παρελθόντος.

• Μίλησε και ο νέος δήμαρχος κ. Χριστόφορος 
Σιαφάκας και αναφέρθηκε ότι η διαδικασία 
δεν προβλέπει αντίθετες προτάσεις και πως 
καλό θα ήταν να προχωρήσουμε χωρίς τέ-
τοιου είδους αντιπαραθέσεις για το καλό της 
Άρτας ... και σε αυτό εμείς συμφωνούμε!

• Να σημειώσουμε δε ότι το fair play δεν είναι 
χαρακτηριστικό καμίας πλευράς. Και η πλει-
οψηφία π.χ. δεν ψήφισε σε μεγάλο ποσοστό 
την επιλογή του υποψήφιου και προτεινόμε-
νου εκ του νόμου αντιπροέδρου κ. Γιώργου 
Σιλιόγκα, ο οποίος έλαβε 16 ψήφους και 12 
κατά... 

• Καλό θα ήταν, αυτή η πρώτη ημέρα, έτσι και 
για το καλό της επόμενης πενταετίας να εκλε-
γόταν το προεδρείο με ομοψηφία και ομο-
ψυχία, όπως έγινε και στην περίπτωση του κ. 
Νίκου Ευταξία, ως Γραμματέα του Δημοτικού 
Συμβουλίου...

• Μας έμεινε λοιπόν μια αίσθηση ψυχροπολε-
μικής μετεκλογικής κατάστασης, η οποία θα 
δούμε σε βάθος χρόνου, με ποιον τρόπο θα 
εξελιχθεί...

• Έχουμε πάντως την αίσθηση, ότι με την ανα-
κοίνωση των ονομάτων των δημοτικών συμ-
βούλων θα μπορέσει να κλείσει και ο μεγά-
λος κύκλος της αναμονής των δημαιρεσιών 
στην Άρτα. Ο Χριστόφορος Σιαφάκας, μέχρι 
και χθες Τρίτη, είχε πλήρως αποφασίσει για 
τα πρόσωπα των εννιά αντιδημάρχων (εκκρε-
μεί άλλος ένας αντιδήμαρχος, από την απορ-
ρόφηση των δημοτικών προσώπων), εκ των 
οποίων οκτώ εμμίσθων, αλλά περίμενε την 
απόφαση ενός από αυτούς...

• Και σε αγωνία μας κρατάει και ο Περιφερειάρ-
χης, καθώς τα ονόματα των Αντιπεριφερειαρ-
χών θα τα ανακοινώσει λίγο πριν τα φώτα, 
χωρίς παρόλα αυτά να αναμένεται κάποια 
έκπληξη τουλάχιστον στους χωρικούς Αντι-
περιφερειάρχες της Άρτας και της Πρέβεζας.

• ΚΑΛΗ ΧΡΟΝΙΑ
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Με ένα θετικό μήνυμα ο δήμαρ-
χος Αρταίων Χριστόφορος 
Σιαφάκας αναφέρθηκε στο 

προεδρείο του Δημοτικού Συμβουλί-
ου, το οποίο αναδείχθηκε χθες «Είμαι 
πραγματικά πολύ χαρούμενος και αισι-
όδοξος που ως Δήμαρχος θα έχω για 
Πρόεδρο Δ.Σ. τον κ. Κώστα Πατήλα, 
ως Αντιπρόεδρο τον κ. Γιώργο Σιλιό-
γκα και ως Γραμματέα τον κ. Νικόλαο 
Ευταξία!
Νομίζω ότι αποτελούν εγγύηση για μία ποιο-
τική, δημιουργική και παραγωγική θητεία!»
Παρόλα αυτά, με την ανάληψη των καθη-
κόντων του, ο Χριστόφορος Σιαφάκας θα 
πρέπει να λάβει γενναίες αποφάσεις και 
να απεμπλακεί από τις πολιτικές παγίδες 
της υπόθεσης ΞΕΝΙΑ... Και εκεί θα πρέπει 
να επαναπροσεγγίσει τους πολιτικούς ακο-

λούθους του (να μιλήσουμε και με όρους 
social media). Αν το ΞΕΝΙΑ θεωρηθεί ώρι-
μο έργο και με τον τρόπο αυτόν ξαναγίνει 
η χρηματοδότησή του, τότε θα πρέπει να 
ακολουθηθεί το σχέδιο «ΚΕΝΤΡΟ ΠΟΛΙΤΙ-
ΣΜΟΥ» της δημοτικής αρχής Τσιρογιάννη... 
Αν έρθει στο τραπέζι η πρόταση «ΞΕΝΟ-
ΔΟΧΕΙΟ», τότε το έργο μπορεί να μην χα-
ρακτηριστεί «έργο ειδικών συνθηκών» και 
αν αποφασιστεί η χρηματοδότησή του (αν 
προβλέπει το πρόγραμμα τέτοια χρήση) το 
ποσό μπορεί να είναι κατά πολύ μικρότερο 
από τα 12 εκ. ευρώ...
Αν ο κ. Σιαφάκας επιλέξει να αιτηθεί την 
δεύτερη λύση, ίσως η χρηματοδότηση χα-
θεί οριστικά, αν επιλέξει την ισχύουσα   και 
έτοιμη πρόταση Τσιρογιάννη, θα πρέπει να 
διαχειριστεί το θέμα επικοινωνιακά με τους 
συνεργάτες και τους followers του.

Με το καλημέρα, αρχίζουν τα δύσκολα για το θέμα του ΞΕΝΙΑ...
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ΠΡΟΣΩΠΑ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Νέα πρόσωπα, νέες πολιτικές 
και νέοι στόχοι για την Άρτα

Η αλλαγή του νέου 
χρόνου, η αλλαγή 
της δημοτικής αρ-

χής, η αλλαγή σε πρόσω-
πα και σχήματα, πρέπει 
να μας οδηγήσει σε μια 
αναγκαία αλλαγή τόσο σε 
πολιτικές στην περιοχή, 
όσο και σε στοχοθεσια. 
Υπάρχει εδώ και πολύ και-
ρό μια ατζέντα θεμάτων, 
στα οποία μια μικρή ομάδα 

συμπολιτών μας μειρικάζει 
και πραγματικά τρέφεται 
γύρω από αυτά. Αυτό σε 
μεγάλο βαθμό απέχει από 
την πραγματικότητα, που 
αντιμετωπίζουμε το σύνολο 
των κατοίκων της περιοχής, 
οι οποίοι βλέπουμε ότι τα 
τελευταία δέκα χρόνια, μας 
έχει ξεπεράσει εντελώς η 
εξέλιξη και η πρόοδος σε νέα 
κοινωνικά και οικονομικά μο-
ντέλα. Να επισημάνουμε ότι 

τα τελευταία χρόνια, βλέ-
πουμε μια μετακίνηση της 
οικονομικής ανάπτυξης στην 
Άρτα από το εμπόριο και 
την εστίαση, στην αγροτική 
ανάπτυξη και τις υπηρεσίες. 
Αυτό έχει ως αποτέλεσμα, 
μετά από πολλά χρόνια, να 
δίδεται μεγαλύτερο ενδιαφέ-
ρον στον τομέα της αγροτι-
κής παραγωγής (στο οποίο 
περιλαμβάνεται η κτηνοτρο-
φία, η πτηνοτροφία και βέ-
βαια η αγροτική παραγωγή).  
Αυτό δεν αποτελεί οικονο-
μικό αταβισμό, αλλά στην 
πραγματικότητα υγιή οι-
κονομική δράση, με τον 
αγροτικό κόσμο να λει-
τουργεί σε μεγάλο βαθμό 
ως επιχειρηματικός πυ-
λώνας για την περιοχή. 
Αυτό είναι ένας λόγος για 
τον οποίον και επαγγελ-
ματίες εκτός αγροτικής 
δραστηριότητας, να απο-
φασίζουν να στραφούν σε 
αυτήν ως επιχειρηματική 
επένδυση, όπως επίσης και 
πολλοί συμπολίτες μας, οι 
οποίοι επιχειρούν μια τόνω-
ση του εισοδήματός τους. 
Το μοντέλο αυτό, δεν 
μπορούμε να το παρα-
γνωρίσουμε και να το 
αγνοούμε με μεγαλοϊδε-
ατισμούς και εμμονές... 
Καλή Χρονιά και με υγεία.
* Η ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ εί-
ναι Δικηγόρος LLMc. 
Msc ΕΓΚΛΗΜΑΤΟΛΟΓΙΑ 
μέλος της Ενωσης Δημο-
σιογράφων Ιδιοκτητών 
Περιφερειακού Τύπου

www. apopsi-press.gr

Γράφει η ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ

Απολογισμός, ρεαλισμός και αφετηρίεςΑπολογισμός, ρεαλισμός και αφετηρίες

Στην εκπνοή του 
2023 ποικίλουν τα 
συναισθήματα. Το 

σκηνικό, ανοιξιάτικο προς 
το παρόν, αφήνει μία ελ-
πιδοφόρα πνοή, παρά το 
γεγονός ότι αρνητικές και 
στενάχωρες καταστάσεις 
καθημερινά της επικαιρό-
τητας και όχι μόνο, κυριο-
λεκτικά μας κατακλύζουν. 
Επηρεάζουν την ψυχολογία 
μας, αν και δεν λείπουν οι 
κινήσεις να χρωματιστεί με 
ζωηρά αισιόδοξα χρώματα ο 
επίλογος μιας ακόμη χρονιάς, 
ώστε να είναι περισσότερο 
χαρούμενη και ρεαλιστική, 
κατά το δυνατό, η αφετηρία 
του 2024.
Κοιτάζουμε γύρω μας και 
το μυαλό μας ταξιδεύει στα 
«χνάρια» της αφετηρίας της 
χρονιάς που ήδη μας αποχαι-
ρετά και τα όσα είχαμε τότε 
ονειρευτεί. 
Αναλογιζόμαστε τους στό-
χους που είχαμε θέσει, τους 
ανθρώπους που είχαμε συ-
ναντήσει, τις υποσχέσεις που 
είχαμε λάβει και πόσα από 
όλα αυτά ευοδώθηκαν.
Βάζουμε το χέρι στην καρδιά 

Οι βόρειοι και οι νότιοι

Φεύγει ο χρόνος 
και έρχεται ένας 
νέος, δεν ξέρω 
εάν είναι γεμά-
τος αισιοδοξία 

και αγάπη, σίγουρα είναι νέος 
και με αρκετό προβληματισμό. 
Μέσα στα στενά και αδιέξοδα 
σοκάκια της βόρειας μεριάς της 
πόλης μου σίγουρα τα πράγμα-
τα δεν είναι και τόσο αισιόδοξα. 
Όσο το κέντρο της πόλης ανα-
πτύσσεται και πορεύεται στους 
ρυθμούς που πορεύεται και αλ-
λάζει, άλλο τόσο η περίφημη 
Βαλαώρα βυθίζεται στα σκο-
τάδια της και τα αδιέξοδά της. 
Λαβύρινθος ήταν σε λαβύρινθο 
εξελίσσεται. Με κάποια μοντερ-
νικά στοιχεία βέβαια που έχουν 
φυτρώσει ανεξέλεγκτα στην 
περιοχή όπως και στην υπόλοι-
πη πόλη. 
 Τα περίφημα πορτοκαλί κολο-
νάκια που διαφυλάσσουν τον 
γύρω χώρο κάποιων ιδιαίτερων 

ανθρώπων που με κάποιο τρό-
πο εξασφάλισαν την πορτοκαλί 
μοναρχία του χώρου και του τό-
που. Δεν ξέρω πώς ξεφύτρωσαν 
και ελπίζω να τα δω να αφανί-
ζονται μαζί με κάποιες άλλες 
άκομψες συγκυρίες της πόλης 
που βροντοφωνάζει για μια αι-
σθητική αλλαγή που κάποιες 
φορές επιτυγχάνεται και άλλες 
φορές βυθίζεται με τις λάθος 
επιλογές στα τάρταρα της ασχή-
μιας και της κακής ποιότητας. 
 Ποιος πολίτης θέλει μια άσχημη 
ποιότητα για το χώρο που ζει και 
εργάζεται, για τα παιδιά του που 
συνηθίζει το βλέμμα τους σ΄αυ-
τή την άσχημη καθημερινότη-
τα; Η Βαλαώρα έχει μακρινή αρ-
θρογραφία, που ανατρέχοντας 
εδώ και αρκετές δεκαετίες θα 
διαβάσω τα άρθρα του πατέρα 
μου για τη Βαλαώρα, την «κα-
θιερωμένη» πια δική μου υπεν-
θύμιση για τη Βαλαώρα και τον 
κόσμο της, τις σκοτεινές της 

γωνιές της που έχουν τη δική 
τους γοητεία αλλά όχι τη δική 
μας προσοχή. 
 Η πόλη λοιπόν συνεχίζει να λει-
τουργεί με τους βόρειους και 
τους νότιους, ένα ρήγμα που 
ευχόμαστε με το τέλος κι αυτής 
της χρονιάς να διορθωθεί με 
κάποιο μαγικό ή λογικό τρόπο. 
Εμείς ως γνώστες της Βαλα-
ώρας θα δηλώσουμε για άλλη 
μια φορά οπαδοί της ιδιαίτερης 
ομορφιάς της, είτε στολίζεται 
και φωτίζεται είτε αγνοείται 
από  επαΐοντες και μη. Σίγουρα 
δεν αγνοείται από τους κατοί-
κους της, που άλλοι φυτεύουν 
πορτοκαλί σημαδούρες και άλ-
λοι περπατούν με χαμόγελο και 
αγάπη στα στενά της δικής μας 
Βαλαώρας! 
Χρόνια πολλά με υγεία και ευτυ-
χία στη νέα μας χρονιά που έρ-
χεται με περισσότερη ομορφιά 
και λιγότερη πορτοκαλί ασχή-
μια!

και τα συναισθήματα έρχο-
νται για να μας ενθαρρύνουν 
για την συνέχεια, παρά το 
γεγονός ότι οι δυσκολίες δο-
κιμάζουν τις αντοχές μας…
Μήπως όμως  πάντα δεν 
ήταν έτσι;
Η ζωή είναι ένας τροχός που 
κυλά και που μας φέρνει κο-
ντά στους στόχους μας ή και 
τους απομακρύνει κάποιες 
φορές, για να εμφανίσει κάτι 
νέο. Αρκεί να διαισθανόμα-
στε αυτή τη νέα πρόκληση 
και να μην μας καταβάλουν 
οι πιέσεις, ώστε να συνεχί-
ζουμε έχοντας πίστη, δύνα-
μη, υπομονή και επιμονή…
Στα χρόνια μας είδαμε πολ-
λά. Ίσως πολύ περισσότε-
ρα από άλλους καιρούς και 
γι αυτό είμαστε μέσα στην 
ατυχία μας πολύ τυχεροί, 
αφού μπορεί να μην πλου-
τίσαμε στο οικονομικό σκέ-
λος, αλλά τουλάχιστον γί-
ναμε σοφότεροι ως προς τις 
εμπειρίες που η ζωή απλόχε-
ρα μας προσέφερε.
Εμπειρίες πλούσιες αλλά κά-
ποιες φορές δύσκολες στη 
διαχείριση και την επεξεργα-
σία ώστε να αποδώσουν τα 
πραγματικά οφέλη για όλους 
μας και να μην υποτροπιά-
σουν μέσα από ακραίες κα-
ταστάσεις.
Είδαμε πολλά μέσα στην 
χρονιά που πέρασε. Κυρίως 
η πορεία σμιλεύτηκε από 
ανατροπές, αφού οι εκλο-
γικές αναμετρήσεις των 
Βουλευτικών Εκλογών την 
άνοιξη και το καλοκαίρι του 
2023 έφεραν στο προσκήνιο 
ανακατατάξεις που δεν μπο-
ρούσαμε να προβλέψουμε 
ότι θα συνέβαιναν, αν και 
υπήρχαν δείγματα για το τι 

είχε προδιαγραφεί…. 
Οι Δημοτικές Εκλογές του 
Φθινοπώρου από την άλλη,  
χαρακτηρίστηκαν και αυτές 
από ανατροπές έτσι που το 
Αυτοδιοικητικό πλαίσιο και 
στην περιοχή μας να επανα-
προσδιοριστεί εμφανίζοντας 
εντελώς νέα εικόνα για την 
επόμενη μέρα, ενώ ακονίζο-
νται τα «μαχαίρια» και για 
τις Ευρωεκλογές που ακο-
λουθούν μέσα στο 2024 και 
το τι αυτές μέσω των αποτε-
λεσμάτων τους θα σηματο-
δοτήσουν για την «παλέτα» 
των κομμάτων. 
Ενδιαφέρουσες καταστάσεις 
αφού όταν η «τράπουλα» 
ξαναμοιράζεται αφήνει τα 
περιθώρια να πέσουν οι «μά-
σκες» και να φανούν πτυχές 
του χαρακτήρα αιρετών που 
δεν είχαμε τόσο φανερά δι-
ακρίνει. 
Η εναλλαγή των ρόλων στις 
βαθμίδες της εξουσίας, εμ-
φανίζει ακρότητες στις συ-
μπεριφορές ιδιαίτερα των 
ηττημένων,  έτσι που να 
επικρατεί μία «πικρή»  επί-
γευση, από συμπεριφορές 
μικρότητας, αχαριστίας και 
αδικίας κάποιες φορές, ακό-
μα και στις μεταξύ μας σχέ-
σεις, σαν προέκταση του γε-
νικότερου κλήματος, μέχρι 
να επικρατήσει η προτροπή 
των περισσότερο συνετών, 
προκειμένου ο ρεαλισμός να 
οδηγήσει σε ψύχραιμους και 
αξιοπρεπείς  χειρισμούς.
  Τελικά  αποδέκτης είναι ο 
λαός, όσον αφορά το εκλο-
γικό σκέλος, για το καλό του 
οποίου θα πρέπει να ορίζο-
νται και να καθορίζονται τα 
πλαίσια των δημοκρατικών 
διαδικασιών, ώστε με την 

αξιοποίηση του ικανότερου 
ανθρώπινου δυναμικού να 
εμφανίζεται και το βέλτιστο 
ποιοτικό αποτέλεσμα για το 
καλό του τόπου, σε όλες τις 
βαθμίδες…
Υπήρξαν εντάσεις στο μετα-
βατικό στάδιο οι οποίες ξέ-
φυγαν από το μέτρο… 
Έφτασε όμως και η στιγμή 
που η αλλαγή «σκυτάλης»  
με τις Τελετές Ορκωμοσίας 
των  νέων Δημάρχων και 
των νέων μελών των Δη-
μοτικών Συμβουλίων  στο 
τέλος του 2023, ήρθε για 
κυριαρχήσει η ευπρέπεια και 
η λογική.
Με την αφετηρία του 2024 
αυτό που μένει να δούμε εί-
ναι αν οι αρετές που επέδει-
ξαν οι αιρετοί για ομοψυχία 
και ενότητα για το καλό του 
τόπου, όταν οι προβολείς της 
δημοσιότητας στις Ορκωμο-
σίες ήταν στραμμένοι πάνω 
τους, ήταν λόγοι ουσίας και 
όχι κενοί περιεχομένου, κάτι 
που πολύ σύντομα θα φανεί 
και στην πράξη. 

Μακάρι να επικρατήσει η 
αισιόδοξη προοπτική για το 
καλό όλων μας, αφού τα 
προβλήματα είναι πολλά 
και δεν μπορεί ένας προι-
κισμένος τόπος να τρέχει  
συνεχώς πίσω από χαμένες 
ευκαιρίες αφού υπάρχει το 
«κλειδί» της ανάπτυξης και 
αυτό δεν  είναι άλλο από  
την διεκδίκηση, την ενότητα 
και το σεβασμό…
Εύχομαι ολόψυχα το 2024 
να είναι μία ευτυχισμένη 
χρονιά για όλους μας, με 
υγεία, αγάπη, δημιουργία 
προκοπή και πολλά χαμόγε-
λα.

Γράφει η 
ΧΡΙΣΤΙΝΑ 

ΜΠΙΖΑ

ΓΡΑΦΕΙ Η ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΣΧΙΣΜΕΝΟΥ
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Ξεκίνησε η τοποθέτηση των γραμματοθυρίδων, 
για όλα τα χωριά του Δήμου Αρταίων

Απ ρ ό σ κ ο π τ η 
και ασφαλή η 
εξυπηρέτηση 
των κατοί-
κων.

Ο Δήμος Αρταίων, σε συ-
νεργασία με τις Τοπικές 
Κοινότητες προχώρησε 
στην προμήθεια και εγκα-
τάσταση νέων γραμματο-
θυρίδων για όλα τα χωριά 
του Δήμου Αρταίων. Η 
συγκεκριμένη κίνηση της 
Δημοτικής Αρχής Τσιρο-
γιάννη, συμβάλλει στην 
κανονική διεκπεραίωση 
της αλληλογραφίας, την 
απρόσκοπτη και ασφαλή 
εξυπηρέτηση των κατοί-
κων, ικανοποιώντας και 
ένα πάγιο αίτημα τους.
Συγκεκριμένα, με την κί-

νηση αυτή εξυπηρετού-
νται 5.000 νοικοκυριά, 
ενώ οι γραμματοθυρίδες 
άρχισαν να τοποθετού-
νται από τις Κεραμάτες 
και τους Αγ. Αναργύ-
ρους σε κεντρικά σημεία, 
ύστερα από υπόδειξη 
των Τοπικών Προέδρων 
και έγκριση της τεχνικής 
υπηρεσίας του Δήμου. 
Οι γραμματοθυρίδες είναι 
εύκολα προσβάσιμες και 
οι προδιαγραφές τους δι-
ασφαλίζουν το απόρρητο 
της αλληλογραφίας και 
την ασφάλεια των αντι-
κειμένων των κατοίκων 
μας. Η προμήθεια αφορά 
250 κουτιά γραμματοθυ-
ρίδων, προϋπολογισμού 
200.000 €.

1.400 καφέ 
κάδοι στην Άρτα

Με την τοποθέ-
τηση από τον 
Δήμο Αρταίων 
συνολικά 1.400 

καφέ κάδων σε κεντρικά 
σημεία του Δήμου, μι-
κρών κάδων για  πολυκα-
τοικίες  και κάδων κομπο-
στοποίησης για τα χωριά 
του Δήμου Αρταίων, ξε-
κίνησε μια ακόμη μορφή 
ανακύκλωσης για την 
Άρτα και συγκεκριμένα 
το πρόγραμμα συλλογής 
βιοαποβλήτων. Η χρημα-
τοδότηση του έργου εί-
ναι από το ΠΕΠ Ηπείρου 
ΕΣΠΑ.
Η εναλλακτική διαχείριση 
των απορριμμάτων και η 
ανακύκλωση ήταν για τον 
Δημοτική Αρχή Τσιρογιάννη 
βασική προτεραιότητα, δί-
νοντας  έμφαση στη διαλογή 
στην πηγή προωθώντας την 
ανακύκλωση και επεκτείνο-
ντας το δίκτυο με την τοπο-
θέτηση του καφέ κάδου.
Ειδικότερα οι καφέ κάδοι 

βιοαποβλήτων που  τοπο-
θετήθηκαν, αξιοποιούν  τα 
οργανικά απόβλητα που 
προκύπτουν από την κουζίνα 
μας (φλούδες φρούτων, τσι-
όφλια αυγών, στάχτες κτλ). 
Επιπλέον η αποκομιδή τους 
πραγματοποιείται με τα δύο 
(2) νέα ενεργειακά αποδο-
τικά απορριμματοφόρα που 
προμηθεύτηκε ο Δήμος Αρ-
ταίων.

Στόχος του Δήμου είναι η 
ευαισθητοποίηση και η ενη-
μέρωση των κατοίκων,  για 
το πρόγραμμα της περισυλ-
λογής των βιοαποβλήτων, 
και για αυτό «τρέχει» σχετι-
κή καμπάνια με ενημερωτικά 
σποτ και φυλλάδια, 

Με την διαλογή των αστικών 
απορριμμάτων στην πηγή, 
επιτυγχάνεται η προστα-
σία του περιβάλλοντος και 
η εξοικονόμηση πόρων με 
ανταποδοτικά οφέλη προς 
τους δημότες.

5 χιλιόμετρα νέων 
ασφαλτοστρώ-
σεων στις Τ.Κ. 
Χ α ν ο π ο ύ λ ο υ , 

Βλαχέρνας, Ανέζας, και 
Ψαθοτοπίου.
Ξεκινά  ένα ακόμη έργο 
ασφαλτόστρωσης μετά και 
την ανάδειξη του εργολά-
βου Φούκα Δημήτριου. Ει-
δικότερα πρόκειται για το 
έργο «Βελτίωση Αγροτικών 
Οδών Δήμου Αρταίων», 
στις Δημοτικές Ενότητες 
Αμβρακικού και Βλαχερνών, 
μέσα από το Πρόγραμμα 
Αγροτικής Ανάπτυξης, συ-
νολικού προϋπολογισμού 
500.000 ευρώ.
Οι ασφαλτοστρώσεις προ-
γραμματίζονται για τη 
βελτίωση βατότητας αγρο-
τικών δρόμων στις Τ.Κ. 
Χανοπούλου, Βλαχέρνας, 
Ανέζας, και Ψαθοτοπίου, με 
5 χιλιόμετρα νέας ασφαλτό-
στρωσης.

Ένα κόμη έργο 
ε π έ κ τ α σ η ς 
και αναβάθμι-
σης δικτύου 

ηλεκτροφωτισμού στο 
Δήμο Αρταίων προϋπο-
λογισμού 412.168,00 € 
μέσα  από δημοτικούς 
πόρους.

Ακόμη ένα νέο έργο επέ-
κτασης, αποκατάστασης, 
αναβάθμισης και διευθέτη-
σης δικτύου ηλεκτροφωτι-
σμού με στόχο τη βελτίωση 
του φωτισμού σε διάφορα 
σημεία του Δήμου Αρταίων 
ξεκινά, μετά και την ανά-
δειξη της αναδόχου Κ/Ξ 
«Ιωάννης Τσιρώνης – Κων-
σταντίνος Τσιρώνης». Ο 
προϋπολογισμός του έργου 
ανέρχεται στο ποσό των 
412.168,00 €  με χρηματο-
δότηση μέσα από δημοτι-
κούς πόρους 

Συγκεκριμένα, παρεμβά-
σεις θα γίνουν σε τμήματα 
των οδών Αυξεντίου, Πα-

τσαλιά, Ε. Γαρουφαλλιά, 
Ασημάκη Κροκίδα, Ζάρρα, 
Καμηλών, Περικλέους, σε 
δημοτικό πεζόδρομο στους 
Κεραμάτες, στις Εργατικές 
Κατοικίες, και στον πεζό-
δρομο της Ροδαυγής .Δ 
ιακοσμητικός φωτισμός 
στην πρόσοψη του Δημαρ-
χείου, στην παιδική Χαρά 
της πλατείας Σκουφά, στην 
πλατεία της οδού Ταγμα-
τάρχη Παπακώστα, στην 
πλατεία Ροδαυγής και στις 
οδούς Σουλίου, Πέτα, Αγ. 
Νικολάου, Ευαγγελιστρίας, 
Κομνηνών, Ηρακλείτου & 
στις πλατείες Καραϊσκάκη & 
πλατεία Τριγώνου. Πιο συ-
γκεκριμένα σε τμήματα των 
οδών Αυξεντίου, Πατσαλιά, 
Ε. Γαρουφαλλιά, Ασημάκη 
Κροκίδα, Ζάρρα, Καμηλών, 
Περικλέους, Εργατικές Κα-
τοικίες, πεζόδρομο Ροδαυ-
γής & σε δημοτικό πεζό-
δρομο στους Κεραμάτες θα 
γίνει εγκατάσταση νέου δι-
κτύου φωτισμού με ιστούς 

4, 6 και 9 μέτρων και φωτι-
στικά led αστικού & οδικού 
φωτισμού, κατασκευή υπό-
γειου δικτύου, τοποθέτηση 
υπέργειου δικτύου και σύν-
δεση με ΔΕΔΔΗΕ.

Στην πρόσοψη του Δημαρ-
χείου θα τοποθετηθεί δια-
κοσμητικός φωτισμός για 
επετειακές εορτές & παγκό-
σμιες ημέρες. Στην παιδική 
Χαρά της πλατείας Σκουφά 
& στην πλατεία της οδού 
Σμηναγού Μπαλατσούκα 
θα γίνει αντικατάσταση των 
φωτιστικών σωμάτων τύ-
που «κορυφής» με νέα τε-
χνολογίας led.  Τέλος, στην 
οδό Σουλίου, Πέτα, Αγ. 
Νικολάου, Ευαγγελιστρίας, 
Κομνηνών, Ηρακλείτου & 
στις πλατείες, Καραϊσκάκη 
& πλατεία Σμηναγού Μπα-
λατσούκα, θα γίνει έλεγχος 
ασφαλούς λειτουργίας της 
ηλεκτρολογικής εγκατάστα-
σης του δημοτικού φωτι-
σμού. 

«Έρχονται» νέα έργα ασφαλτοστρώ-
σεων και αναβάθμισης του δικτυού 

ηλεκτροφωτισμού στο Δήμο Αρταίων



05
ΑΠΟΨΗ:.ΤΕΤΑΡΤΗ 03 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024 -ΑΡ.ΦΥΛΛΟΥ 142

ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΚΑΙ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

www.apopsi-press.gr

Ηπειρωτικές Γεύσεις Ηπειρωτικές Γεύσεις 
με Παράδοση και με Παράδοση και 

Μεράκι!!!Μεράκι!!!



06
ΑΠΟΨΗ:. ΤΕΤΑΡΤΗ 03 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024 -ΑΡ.ΦΥΛΛΟΥ 142

ΠΟΛΙΤΙΚΗ

www.apopsi-press.gr

Χριστόφορος Σιαφάκας: «Αναλαμβάνω το ρόλο του 
πρώτου, αλλά μεταξύ ίσων πάντα!»
Χριστόφορος Σιαφάκας: 
«Αναλαμβάνω το ρόλο του 
πρώτου, αλλά μεταξύ ίσων 
πάντα! Επικαλούμαστε μια 
άλλη πολιτική και κυρίως 
μια άλλη κουλτούρα. Με 
συστράτευση, με αναλογική 
συμμετοχή όλων, θα επιτύ-
χουμε εκείνον τον πολιτικό 
πολιτισμό, που τόσο έλει-
ψε. Αυτός ο Πολιτισμός θα 
μας βοηθήσει να περάσουμε 
απέναντι και να σταθούμε 
ρωμαλέοι μπροστά στα συσ-
σωρευμένα προβλήματα του 
Δήμου» .

Με κάθε επισημότητα, σε 
κλίμα αισιοδοξίας και συγκί-
νησης, παρουσία πλήθους 
κόσμου,  πραγματοποιήθηκε 
το Σάββατο 23 Δεκεμβρί-
ου 2023, στην αίθουσα του 
μουσικοφιλολογικού συλλό-
γου ¨Σκουφάς¨,  η τελετή 
Ορκωμοσίας του  νέου Δη-
μάρχου Αρταίων Σιαφάκα 
Χριστόφορου,  καθώς και 
των  νέων μελών του Δημο-
τικού Συμβουλίου, των Προ-
έδρων και Συμβούλων των 
Δημοτικών Κοινοτήτων του 
Δήμου Αρταίων.

Στην τελετή χοροστάτησε ο 
Σεβασμιότατος Μητροπολί-
της Άρτας κ. Καλλίνικος, πα-
ρουσία και εκπροσώπου της 
ιεράς Μητροπώλεως Πρεβέ-
ζης, ο οποίος και ευχήθηκε 
στον κ. Σιαφάκα και στους 
νεοεκλεγέντες για γόνιμη και 
παραγωγική θητεία. Στη συ-
νέχεια ακολούθησε το τελε-
τουργικό της ορκωμοσίας με 
τον θρησκευτικό και πολιτικό 
όρκο και τέλος υπογράφηκε 
το πρωτόκολλο ορκωμοσίας 
από όλους τους νεοεκλεγέ-
ντες.
Ο νεοεκλεγείς δήμαρχος 
Αρταίων, Σιαφάκας Χριστό-
φορος, συγκινημένος και με 
συναίσθηση ευθύνης για τη 
θέση που αναλαμβάνει, στον 
χαιρετισμό του προς τους 
παρευρισκομένους,  έδωσε 
το στίγμα της πολιτικής που 
θα ακολουθήσει. Έννοιες 
όπως η συνεργασία, ο διά-
λογος και ο πολιτικός πολι-
τισμός ήταν κυρίαρχες στην 
ομιλία του. 

Μεταξύ άλλων ανέφερε συ-
γκεκριμένα: 
«Αποτελεί  μέγιστη τιμή, η 
θέση από την οποία  σήμερα 
σας απευθύνομαι !  Αντιλαμ-
βάνομαι με συναίσθηση την 
ευθύνη που αναλαμβάνω. 
Και αντιλαμβάνομαι τι σημαί-
νει να κρατάς το τιμόνι του 
Δήμου….. Απόφασή μου, 
να καταβάλλω όλες μου τις 
δυνάμεις για να τιμήσω την 
εμπιστοσύνη των συμπολι-
τών μου.

Την  εμπιστοσύνη και την  

εντολή που εκφράστηκε  και 
που ανοίγουν ένα νέο κεφά-
λαιο στην μακραίωνη ιστορία 
της πόλης και του Δήμου.  
Ένα κεφάλαιο έμπνευσης , 
δημιουργίας, προοπτικής, μα 
πάνω απ΄όλα μεγάλης ευθύ-
νης και σκληρής δουλειάς. 

Ορκιζόμαστε σήμερα ενώ-
πιόν σας και ενώπιον όλου 
του αρτινού λαού, πως σε-
βόμενοι τη Δημοκρατία και 
την ψήφο των πολιτών και 
ανεξάρτητα από τις διαφο-
ρές  που ενδεχομένως  να 
έχουμε στις αντιλήψεις μας, 
στις προτεραιότητες, στον 
τρόπο δουλειάς μας,  θα συ-
νεργαστούμε όλοι μαζί έξω 
από λογικές νικητών και ητ-
τημένων, γόνιμα και παρα-
γωγικά, για να φέρουμε το 
αποτέλεσμα που οι πολίτες 
αναμένουν από εμάς. 

Δεν θα είμαστε απλά μια δια-
φορετική δημοτική αρχή. 

Επικαλούμαστε μια άλλη πο-

λιτική και κυρίως μια άλλη 
κουλτούρα. 

Με συστράτευση, με αναλο-
γική συμμετοχή όλων,  θα 
επιτύχουμε εκείνον τον πο-
λιτικό πολιτισμό, που τόσο  
έλειψε. Αυτός ο Πολιτισμός  
θα μας βοηθήσει να περά-
σουμε απέναντι  και να στα-
θούμε ρωμαλέοι  μπροστά  
στα συσσωρευμένα προβλή-
ματα του Δήμου.

Με τη συνύπαρξη θα πορευ-
τούμε μπροστά. Τίποτε δεν 
κινείται, αν εμείς οι ίδιοι δεν 
το θέσουμε σε κίνηση. 

Στόχος μας η δουλειά με 
όραμα.

Στόχος μας είναι το κοινό 
καλό.

Στόχος μας είναι η ευημερία 
των δημοτών.

Στόχος μας είναι η καθημε-
ρινότητα του συμπολίτη να 

χαρακτηρίζεται από ποιότητα 
και αξιοπρέπεια.

Στόχος μας οι δυναμικές δι-
εκδικήσεις από την κεντρική 
εξουσία και οι εγγυήσεις για 
τα μεγάλα έργα που αφο-
ρούν τον Μεγάλο μας Δήμο, 
που δικαιούται ο Δήμος, που 
αξίζουν στον Δήμο !

Σήμερα βρισκόμαστε στην 
αφετηρία. Αναλαμβάνω το 
ρόλο του πρώτου, αλλά  με-
ταξύ ίσων πάντα!

Η ευθύνη είναι τεράστια.  Και 
η ελπίδα για το «όνειρο» έχει 
δρόμο μακρύ και δύσκολο.

Ο Δήμος Αρταίων μας καλεί! 
Το παρόν απαιτεί! Το μέλλον 
μας προκαλεί!»

 Την τελετή ορκομωσίας τί-
μησαν με την παρουσία τους 
ο βουλευτής Άρτας κ. Στύ-
λιος Γεώργιος, ο αντιπερι-
φερειάρχης Άρτας κ. Ψαθάς 
Βασίλειος, ο Δήμαρχος του 

Π
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Δήμου Γ. Καραϊσκάκη κ. Μί-
γδος Περικλής και Νικολάου 
Σκουφά κ. Παπασιώζος Κων-
σταντίνος, οι Περιφερειακοί 
Σύμβουλοι Σίμου Αναστασία 
και Σπύρου Νικόλαος, εκπρό-
σωποι στρατιωτικών αρχών 
και σωμάτων ασφαλείας,  
εκπρόσωποι της τοπικής αυ-
τοδιοίκησης και της εκπαι-
δευτικής κοινότητας, καθώς 
και φορέων και συλλόγων 
της πόλης. 
Το λόγο έλαβαν ο  βουλευ-
τής Άρτας κ. Στύλιος Γεώργι-
ος και  ο αντιπεριφερειάρχης 
Άρτας κ. Ψαθάς Βασίλειος, 
επισημαίνοντας από την 
πλευρά τους τη σημασία 
της συνεργασίας με τη νέα 
δημοτική αρχή και ευχόμε-
νοι καλή θητεία.  Εστάλη 
επίσης επιστολή από την κ. 
Γεροβασίλη Όλγα για καλή 
και παραγωγική θητεία προς 
όφελος των δημοτών.  Το 
λόγο έλαβαν επίσης ο απερ-
χόμενος Δήμαρχος Αρταίων 
κ. Τσιρογιάννης Χρήστος και 
η επικεφαλής της δημοτικής 
παράταξης Ριζοσπαστική 
Δημοτική Αλλαγή κ. Αμπελο-
γιάννη Βάσω.

Τέλος ο κ. Σιαφάκας έκλεισε 
την ομιλία του, αφού καλω-
σόρισε και συνεχάρη όσους 
εξελέγησαν στα Δημοτικά 
και Τοπικά συμβούλια, ευ-
χαριστώντας  τους παρευρι-
σκόμενους, τους συνεργάτες 
του, όλο τον Αρτινό λαό, 
την οικογένειά του και την 
απερχόμενη δημοτική αρχή,  
ευχόμενος καλές γιορτές με  
υγεία, ευτυχία, χαμόγελα και 
φώτιση, με την ελπίδα για 
ένα καλύτερο μέλλον.

Επικαλούμαστε μια άλλη πολιτική και κυρίως μια άλλη κουλτούρα. Με συστράτευση, με 
αναλογική συμμετοχή όλων, θα επιτύχουμε εκείνον τον πολιτικό πολιτισμό, που τόσο έλειψε.

Στόχος μας οι δυναμικές δι-
εκδικήσεις από την κεντρική 
εξουσία και οι εγγυήσεις για 

τα μεγάλα έργα που αφορούν 
τον Μεγάλο μας Δήμο, που 

δικαιούται ο Δήμος, που αξί-
ζουν στον Δήμο !
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Την ανοδική πορεία του επιβεβαίωσε ο Πτηνοτροφι-
κός Συνεταιρισμός στην τακτική Γενική Συνέλευση

Εγκρίθηκαν ομό-
φωνα από τα 
μέλη του Αγρο-
τικού Πτηνο-
τροφικού Συ-

νεταιρισμού Άρτας, κατά 
τη συνεδρίαση της 10ης 
Δεκεμβρίου 2023, οι 
ελεγμένες από τους ορ-
κωτούς ελεγκτές – λογι-
στές ετήσιες οικονομικές 
καταστάσεις του Συνε-
ταιρισμού, καθώς και ο 
ισολογισμός για τη χρή-
ση που έληξε την 31η 
Δεκεμβρίου 2022.

 Η Γενική Συνέλευση πραγματοποι-
ήθηκε σε κεντρικό ξενοδοχείο της 
Άρτας παρουσία των μελών – πα-
ραγωγών του Συνεταιρισμού και 
κατά τη διάρκειά της έλαβαν το 
λόγο ο Πρόεδρος του Διοικητικού 
Συμβουλίου, Δημήτριος Πετανίτης, 
ο Γενικός Διευθυντής, Άλκης Μπα-
νταλούκας και μέλη – παραγωγοί 
του Συνεταιρισμού.

 Δόθηκαν απαντήσεις σε ερωτή-

ματα των μελών και αναλύθηκαν 
τα πεπραγμένα και η πορεία του 
Συνεταιρισμού, τα σχετικά οικονο-
μικά στοιχεία, καθώς και το σχέδιο 
εξυγίανσης του Συνεταιρισμού, που 
εφαρμόζεται από τη Διοίκηση. 

Κατά την ομιλία του ο Πρόεδρος 
του Συνεταιρισμού, Δημήτριος 
Πετάνιτης, ανέφερε στη Γενική 
Συνέλευση ότι η κερδοφορία του 
Συνεταιρισμού για το έτος 2022 

υπερέβη τα 2 εκατομμύρια ευρώ.

 Στη συνέχεια δήλωσε ότι η Διοί-
κηση προέβη σε παρεμβάσεις και 
αγορά σύγχρονων μηχανημάτων 
που οδήγησαν στον εκσυγχρονισμό 

του φυραματοποιείου, του σφαγεί-
ου και του εκκολαπτηρίου.

 Επίσης, τόνισε προς τα μέλη – πα-
ραγωγούς ότι ο Συνεταιρισμός προ-
έβη και σε αγορά νέων μηχανημά-
των τυποποίησης, γεγονός που θα 
βοηθήσει άμεσα στον εξαγωγικό 
χαρακτήρα που θέλει να προσδώ-
σει η Διοίκηση στον Συνεταιρισμό 
για το 2024, καταλήγοντας ότι οι 
ετήσιες επενδύσεις αγγίζουν το 1,5 
εκατομμύριο ευρώ, ενώ ο σχεδια-
σμός για το 2024 είναι να επεκτα-
θούν τα σημεία πώλησης και να 
αναπτυχθεί δυναμικά ο Συνεταιρι-
σμός σε όλη την Ελλάδα.

Ο Πρόεδρος του Διοικητικού Συμ-
βουλίου, Δημήτριος Πετανίτης, κα-
ταλήγοντας τόνισε ότι ο Συνεταιρι-
σμός επιβεβαιώνει την ανοδική του 
πορεία και ισχυροποιεί τη θέση του 
στο χώρο της πτηνοτροφίας. 

Η Ομοσπονδία Αγροτι-
κών Συλλόγων Ν. Άρτας 
απευθύνει ανοικτό κά-

λεσμα στους αγρότες, κτηνο-
τρόφους, μελισσοκόμους της 
Περιφέρειας Ηπείρου καθώς 
επίσης και στους αγροτικούς, 
κτηνοτροφικούς, μελισσοκο-
μικούς συλλόγους, στις Ομο-
σπονδίες Αγροτικών συλλό-
γων. 

Συνάδελφοι, Συναδέλφισσες
Σε όλους μας είναι γνωστό ότι 
οι μεταβολές των καιρικών συν-
θηκών με τα έντονα καιρικά φαι-
νόμενα την άνοιξη και τις υψηλές 
θερμοκρασίες τον χειμώνα καθώς 
επίσης και η εμφάνιση το εντό-
μου “μαύρος ακανθώδης αλευ-
ρώδης” μαζί με την ανυπαρξία 
κατάλληλων έργων υποδομής 
όπως έργα άρδευσης της ελιάς 
αλλά και έργων όπως αντιχαλαζι-
κή, αντιπαγετική προστασία, κ.ά. 
τις ελλείψεις προσωπικού στις 
κρατικές γεωτεχνικές υπηρεσίες 
με ευθύνη των όλων των κυβερ-
νήσεων, της Περιφέρειας και των 
δήμων, έφεραν τεράστιες ζημιές 
στην αγροτική παραγωγή και 
στην Περιφέρεια Ηπείρου. Έχει 
καταγραφεί μειωμένη παραγω-
γή στα εσπεριδοειδή (ακτινίδια, 

ΟΑΣΝΑ:Κάλεσμα σε Πανηπειρωτική σύσκεψη αγροτών κτηνοτρόφων
μανταρίνια, πορτοκάλια), στα στα-
φύλια, μεγάλη ακαρπία πάνω από 
95% στις ελιές. 
Η μειωμένη παραγωγή σχεδόν στο 
σύνολο των προϊόντων της Περιφέ-
ρειας Ηπείρου έχει ως αποτέλεσμα 
την συρρίκνωση του εισοδήματος 
μας ακόμη και στους παραγωγούς 
ορισμένων προϊόντων που πήραν 
κάποια καλύτερη τιμή σε σχέση με 
πέρσι όπως για παράδειγμα το ελαι-
όλαδο, τα ακτινίδια.
Ταυτόχρονα και οι κτηνοτρόφοι ση-
κώνουν το δικό τους σταυρό αφού 
για την νέα γαλακτοκομική περίοδο 
οι περισσότερες γαλακτοβιομηχανί-
ες συνεχίζουν να παίρνουν το γάλα 
με ανοιχτή τιμή. Με την τακτική 
αυτή που ακολουθούν οι γαλακτο-
βιομηχανίες μαζί με το αυξημένο 
κόστος παραγωγής έχουν οδηγή-
σει σε μεγάλα αδιέξοδα την μεγά-
λη πλειοψηφία των κτηνοτρόφων. 
Ήδη αρκετοί κτηνοτρόφοι έχουν 
εγκαταλείψει τα κοπάδια τους. Την 
ίδια στιγμή η φέτα στα ράφια των 
σούπερ μάρκετ έχει εκτιναχθεί στα 
13E το κιλό.
Προβλήματα αντιμετωπίζουν και 
οι μελισσοκόμοι που είδαν την πα-
ραγωγή τους να μειώνεται λόγω 
των προβλημάτων που δημιουρ-
γήθηκαν από τις καιρικές συνθήκες 
κατά την περίοδο της ανθοφορίας 

με αποτέλεσμα τα μελίσσια να μην 
μπορούν να τρυγήσουν.
Επίσης υπάρχουν εκτεταμένες ζη-
μιές στην παραγωγή από φυσικά 
φαινόμενα και νόσους που δεν 
αποζημιώνονται στο ύψος της ζη-
μιάς από τον ΕΛΓΑ ή και καθόλου 
όπως η ακαρπία, ο περονόσπορος, 
ο «μαύρος ακανθώδης αλευρώ-
δης».
Δεν φτάνουν όλα αυτά ήρθε να 
προστεθεί και η τεράστια μείωση 
στη βασική ενίσχυση λόγω εφαρ-
μογής της νέας ΚΑΠ 2023-2027 
που δείχνει ότι αποτελεί εργαλείο 
για γρηγορότερο ξεκλήρισμα χιλιά-
δων μικρομεσαίων αγροτοκτηνο-
τρόφων.
Όλη αυτή η ζημιά στην παραγωγή 
μαζί με τις μειώσεις στις ενισχύσεις 
γίνονται τη στιγμή που αντιμετωπί-
ζουμε πολύ δύσκολές συνθήκες με 
το αυξημένο κόστος παραγωγής, με 
νέες αυξήσεις στην τιμή του πετρε-
λαίου και του ηλεκτρικού ρεύματος 
καθώς και σε μέσα και εφόδια, με 
το κόστος της διαβίωσής μας συνο-
λικά να παραμένει αβάσταχτο όπως 
και του υπόλοιπου λαού.
Τελικά ο δικός μας προϋπολογισμός 
δεν μας βγαίνει
 και έχει κτυπήσει βαθύ κόκκινο.
Για το λόγο αυτό δεν θα σταυρώ-
σουμε τα χέρια μας.

Αντίθετα μαζικοποιούμε τους αγρο-
τικούς συλλόγους, φτιάχνουμε νέ-
ους όπου δεν υπάρχουν και δυνα-
μώνουμε το οργανωμένο αγροτικό 
κίνημα, τον συντονισμένο αγώνα 
μας μέσα από την Πανελλαδική Επι-
τροπή των Μπλόκων.
Οργανώνουμε τον ανυποχώρητο 
μαζικό και μαχητικό αγώνα μας 
ώστε να αναγκαστεί η Κυβέρνηση 
κάτω από την πίεση των πολύμορ-
φων κινητοποιήσεων μας και τον 
πανελλαδικό συντονισμό τους να 
ικανοποιήσει τις διεκδικήσεις και 
τα δίκαια αιτήματα επιβίωσης που 
έχουμε. Εξ άλλου μόνο με τους 
συντονισμένους πανελλαδικά αγώ-
νες καταφέραμε να αποσπάσουμε 
ανάσες μικρές και μεγάλες όπως το 
αφορολόγητο.
Σας καλούμε λοιπόν την Παρα-
σκευή 12 Γενάρη στη Πανηπειρω-
τική σύσκεψη που θα γίνει στην 
Αίθουσα «ΔΙΩΝΗ» στο Εκθεσιακό 
Κέντρο Άρτας στις 12:00 το μεση-
μέρι για να αποφασίσουμε τον συ-
ντονισμό των κινητοποιήσεων μας.
ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΑΓΡΟΤΙΚΩΝ ΣΥΛ-
ΛΟΓΩΝ Ν. ΑΡΤΑΣ
Οι διεκδικήσεις μας:
Αναπλήρωση του χαμένου εισοδή-
ματος για την βεβαιωμένη ακαρπία 
της ελιάς με ενίσχυση 200 ευρώ/
στρέμμα και για την καταστροφή 

της παραγωγής εσπεριδοειδών 
και άλλων φρούτων από το έντο-
μο «μαύρο ακανθώδη αλευρώ-
δη». Στα αμπέλια λόγω του πε-
ρονόσπορου ενίσχυση 600 ευρώ/
στρέμμα
Επιδότηση στα εντομοκτόνα 
σκευάσματα για την καταπολέ-
μηση του «μαύρου ακανθώδη 
αλευρώδη». Στελέχωση των 
κρατικών γεωτεχνικών υπηρεσι-
ών με προσωπικό ώστε να υλο-
ποιούνται τα επικουρικά μέτρα 
που προβλέπονται.
Αναθεώρηση του κανονισμού 
του ΕΛΓΑ ώστε να αποζημιώνει 
την παραγωγή και το φυτικό – 
ζωικό κεφάλαιο από όλους τους 
φυσικούς κινδύνους και νόσους 
στο 100%. Να συμπεριληφθούν 
η ακαρπία της ελιάς και οι επι-
πτώσεις του εντόμου «μαύρου 
ακανθώδη αλευρώδης» στις 
αποζημιώσεις. Να στελεχωθούν 
οι υπηρεσίες του και να είναι δι-
ασφαλισμένος ο κρατικός και δη-
μόσιος χαρακτήρας του με 100% 
χρηματοδότηση από το κράτος.
Κατώτατες εγγυημένες τιμές που 
θα καλύπτουν το κόστος παρα-
γωγής, θα εξασφαλίζουν εισόδη-
μα επιβίωσης στον αγρότη και 
προσιτές τιμές των προϊόντων 
του στη λαϊκή κατανάλωση.

Αξιότιμα μέλη & φίλοι της Αξιότιμα μέλη & φίλοι της 
ομάδας, ομάδας, 
ο Σύλλογός μας ανταποκρινό-ο Σύλλογός μας ανταποκρινό-
μενος και στον κοινωνικό του μενος και στον κοινωνικό του 
ρόλο, διοργανώνει τον ετήσιο ρόλο, διοργανώνει τον ετήσιο 
χορό του και την κοπή της χορό του και την κοπή της 
Πρωτοχρονιάτικης πίτας για Πρωτοχρονιάτικης πίτας για 
το έτος 2024..  Σας καλούμε το έτος 2024..  Σας καλούμε 
«εκτός γηπέδου» να βρεθού-«εκτός γηπέδου» να βρεθού-
με όλοι μαζί, για να γιορτά-με όλοι μαζί, για να γιορτά-
σουμε και να διασκεδάσουμε, σουμε και να διασκεδάσουμε, 
αλλά και να ενισχύσουμε τον αλλά και να ενισχύσουμε τον 
Σύλλογό, δίνοντάς του μεγα-Σύλλογό, δίνοντάς του μεγα-
λύτερη ώθηση και δύναμη, λύτερη ώθηση και δύναμη, 
να συνεχίσει την εξαιρετική να συνεχίσει την εξαιρετική 

του πορεία, στην προσπάθεια  του πορεία, στην προσπάθεια  
να εκπροσωπήσει επάξια τον να εκπροσωπήσει επάξια τον 
τόπο μας.τόπο μας.
Σας περιμένουμε  στις 5 Ια-Σας περιμένουμε  στις 5 Ια-
νουαρίου 2024 ημέρα Παρα-νουαρίου 2024 ημέρα Παρα-
σκευή, στον πολυχώρο  ΠΟ-σκευή, στον πολυχώρο  ΠΟ-
ΛΙΤΕΙΑ ( ΙΜΑΡΕΤ- ΑΡΤΑΣ) να ΛΙΤΕΙΑ ( ΙΜΑΡΕΤ- ΑΡΤΑΣ) να 
παραβρεθείτε και να στηρίξετε παραβρεθείτε και να στηρίξετε 
την Γιορτή μας.την Γιορτή μας.
Την μουσική επιμέλεια της Την μουσική επιμέλεια της 
βραδιάς, έχει αναλάβει λαΐκο-βραδιάς, έχει αναλάβει λαΐκο-
δημοτική ορχήστρα .δημοτική ορχήστρα .
Προσκλήσεις θα προπωλού-Προσκλήσεις θα προπωλού-
νται στο κατάστημα ενδυμά-νται στο κατάστημα ενδυμά-
των ZEN (Κωστούλα Γεωργία), των ZEN (Κωστούλα Γεωργία), 

στο κατάστημα ανταλλακτι-στο κατάστημα ανταλλακτι-
κών αυτοκινήτων ΜΑΝΘΑΣ  & κών αυτοκινήτων ΜΑΝΘΑΣ  & 
στο καφενείο ΜΑΛΑΜΗΣ.στο καφενείο ΜΑΛΑΜΗΣ.
Επίσης για την προμήθεια των Επίσης για την προμήθεια των 
προσκλήσεων μπορείτε να προσκλήσεων μπορείτε να 
απευθύνεστε στον υπεύθυνο απευθύνεστε στον υπεύθυνο 
του συλλόγου κ. Κώστα Τσαρή του συλλόγου κ. Κώστα Τσαρή 
( τηλ. 6980301101)( τηλ. 6980301101)

Για το ΔΣΓια το ΔΣ

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ   Γεώργιος Σακ-Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ   Γεώργιος Σακ-
κάς                                         κάς                                         
Ο Γ. ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ  Γεώργιος  Ο Γ. ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ  Γεώργιος  
ΜπίσταςΜπίστας

ΕΤΗΣΙΟΣ  ΧΟΡΟΣ  ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΔΟΞΑΣ 
– ΠΥΡΡΟΥ  ΑΡΤΑΣ 2001 (κοπή πρω-

τοχρονιάτικης πίτας)
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O Σύλλογος Κεντρι-
κών Τζουμέρκων “ΤΑ 
ΤΖΟΥΜΕΡΚΑ” σε συ-
νεργασία με τους Συλ-

λόγους:    Κεντρικιωτών , Kρυ-
ονερίου, Ροδαυγής, Απανταχού 
Ραμιωτών, την Αδελφότητα  
και τον Εξωραϊστικό  Σύλλογο 
Σκούπας ,  διοργανώνoυν την 
ημέρα  των  Θεοφανίων,  Σάβ-
βατο   6 Ιανουαρίου και ώρα 
12.00,  εκδήλωση  για τον αγια-
σμό των υδάτων, στον Άραχθο 
στη γέφυρα Τζαρή.  
Η εκδήλωση διοργανώνεται   
υπό την αιγίδα του Δήμου Κε-
ντρικών Τζουμέρκων.
Σας καλούμε να παρευρεθείτε 
και να συμμετέχετε στην τελετή 
του αγιασμού των υδάτων στη 
γέφυρα Τζαρή, το Σαββατο   6 
Ιανουαρίου 2023  και ώρα 12.00
   Στους παρευρισκόμενους θα 
προσφερθεί τσίπουρο  και  τσι-
πουρομεζέδες.

Θεοφάνεια στην Γέφυρα Τζαρή από το Σύλλογο 
Κεντρικών Τζουμέρκων «ΤΑ ΤΖΟΥΜΕΡΚΑ»

ΑΔΕΛΦΟΤΗΤΑ ΠΗΓΙΩΤΩΝ ΑΡΤΑΣ : 
ΑΓΙΑΣΜΟΣ ΤΩΝ ΥΔΑΤΩΝ ΣΤΗ ΓΕΦΥΡΑ 

ΚΟΡΑΚΟΥ 6—1-2024 

Όπως κάθε χρόνο,έ-
τσι και εφέτος από 
τον Δήμο Γεωργί-
ου Καραϊσκάκη θα 

πραγματοποιηθεί η επίσημη 
τελετή του αγιασμού υδάτων, 
στην  Κοιλάδα του Αχελώου 
-  Τοπική Κοινότητα ΠΗΓΩΝ  
Ιστορική έδρα του δήμου μας. 
Ο αγιασμός θα γίνει  στην Γέ-
φυρα Κοράκου Σάββατο   6  Ια-
νουαρίου  2024 και ώρα 11.00 
π.μ ημέρα  των Θεοφανείων, 
παρουσία του δημάρχου  Γ. Κα-
ραϊσκάκη κ. Περικλή  Μίγδου, 
Αντιδημάρχου Τετραφυλίας, 
Δημοτικού Συμβουλίου,  Προ-
έδρου Τοπικής Κοινότητας Πη-
γών, των Πολιτικών και Εκκλη-
σιαστικών  Αρχών.

Επιλέχθηκε  σημειολογικά   και 
καθιερώθηκε  για την τελετή 
αυτή, ένα σημαντικό ιστορικό   
μέρος  που είναι  συγχρόνως 
και   η εσχατιά του δήμου μας, 

αφού αποτελεί   σύνορο των 
δύο νομών (Αρτας και Καρδί-
τσας), αλλά  και δυο Περιφε-
ρειών ,αυτών    της Ηπείρου και 
της Θεσσαλίας.

 Πρότασή  μας και ευχή όλων 
,αυτή να γίνεται από κοινού με 
τον δήμο Αργιθέας,  ως ένδειξη 
ομόνοιας , φιλίας  και κοινής 
αντιμετώπισης των προβλημά-
των Ραδοβιζινών και Αργιθεα-
τών.

Μεγαλύτερη ευχή όλων μας, να 
αναστηλωθεί γρήγορα η Θρυ-
λική Γέφυρα Κοράκου και να 
γίνεται  εκεί ο αγιασμός αυτός 
!!!!

 Καλούμε  τους  συγχωριανούς 
μας, τους  συνδημότες μας ,κα-
θώς και τους φίλους  μας  και 
συνορίτες Αργιθεάτες  να τιμή-
σουν την εκδήλωση με την πα-
ρουσία τους .

Χριστουγεννιάτικες δράσεις στη 
βιβλιοθήκη του  Μουσικοφιλολογικού 

Συλλόγου “Ο Σκουφάς”

• Η φαντασία και το πνεύμα των Χριστουγέννων 
μας ταξιδεύουν και γινόμαστε όλοι παιδιά.Το παιδικό τμήμα της 

Δανειστικής Βιβλι-
οθήκης του Μ/Φ 
Συλλόγου Άρτης “Ο 

ΣΚΟΥΦΑΣ” υποδέχτηκε παι-
διά των Δημοτικών Σχολείων 
της περιοχής μας και έζησαν 
την μαγεία των φετινών γιορ-
τών συντροφιά με τα βιβλία. 

Το γιορτινό αφιέρωμα περιε-
λάμβανε κατασκευές και πολλές 
χριστουγεννιάτικες ιστορίες που 
ζωντάνεψαν μέσα από τις ανα-
γνώσεις. Μέσα από τις δράσεις 
και τις κατασκευές, βλέπουμε 
πως η διάθεση της προσφοράς 
και της αγάπης δεν έχει όρια.

Η φαντασία και το πνεύμα των 
Χριστουγέννων μας ταξιδεύουν 
και γινόμαστε όλοι παιδιά.

Ευχαριστούμε τους διευθυντές 
και τους εκπαιδευτικούς που 
ανταποκρίθηκαν στην πρόσκλη-
σή μας. 

Επίσης εκφράζουμε τις ευχαριστίες 
μας στον Σύλλογο Aγκαλιά για την 
επίσκεψη τους στη Βιβλιοθήκη, 
την κλόουν Hope Hope, τη Ζωγρα-
φούλα και την μασκότ τους,  που 
με την παρουσία τους έδωσαν το 
γιορτινό χρώμα στις εκδηλώσεις 
μας καθώς και την Χορωδία του 
Συλλόγου που γέμισαν τη Βιβλι-
οθήκη μας με χριστουγεννιάτικες 
μελωδίες, κάλαντα και πολλές ευ-
χές.  

Ευχαριστούμε την Σοκολατοβιο-
μηχανία ΙΟΝ για την προσφορά 
τους σε γλυκίσματα , το Αρτο-
ποιείο Τσαβαλάς για τους κουρα-
μπιέδες και τα μελομακάρονα και 
τα Super market  Σκλαβενίτης για 
την διάθεση των δωροεπιταγών 
για την προμήθεια  χυμών, νερών 

κ.α. για τους μικρούς μας φίλους 
καθώς και το Δήμο Αρταίων για 
την στήριξη του. 

Επίσης την κα. Γεωργία Μάνου, 
την κα. Έλλη Μάνθα , τον κ. 
Φώτη Παπαφώτη,  την κ. Ειρήνη 
Νάκου, την κα. Πόλυ Κύρου, την 
κα. Ζωή Βλάχου και τον κ. Χρήστο 
Σταυρούδη που  βοήθησαν στις 
χριστουγεννιάτικες δράσεις μας 
καθώς και τον κ. Νίκο Παπαδημη-
τρίου, που, ως άλλος παραμυθάς, 
αφηγήθηκε τα παραμύθια στους 
μαθητές με τρόπο μοναδικό και 
προσήλωσε τους πάντες με την 
αφήγησή του.

Ευχόμαστε Καλή Χρονιά , κάθε ευ-
τυχία προσωπική και οικογενειακή 
σε όλους.



Ο Εκηβόλος  σήμε-
ρα, αρχές του νέου 
χρόνου,  θα απο-

φύγει να… εκτοξεύσει  
εχεπευκή βέλη  εναντίον 
προσώπων και πραγμάτων 
που τελικά δεν ωφέλη-
σαν, δεν  ωφελούν, ούτε, 
αν συνεχίσουν τον χαβά 
τους, θα ωφελήσουν  την 
Αρτινή Πολιτεία.
Χρονιάρες μέρες γαρ, ο Εκη-
βόλος θα περιοριστεί στην έκ-
φραση ευχών προς τους ανα-
γνώστες του: για ένα  2024: 
ειρήνης, ελπίδας και αγάπης 
προς τον συνάνθρωπο, προ-
σωπικής και οικογενειακής 
ευτυχίας, κοινωνικής και ερ-
γασιακής γαλήνης,  πολιτικής 
αφύπνισης και μεγαλύτερης  
συμμετοχής στα κοινά, αλλά 
και παν-αρτινής συστράτευ-
σης στην  προσπάθεια για ένα 
καλύτερο Αρτινό  αύριο..Με 
αφορμή, ωστόσο, την εκδημία 
του Βόλφγκανγκ Σόιμπλε θα 
επιχειρήσει με τα δύο βέλη: 
(Α) και (Β), να… βάλει κατά 
εκείνων, που  προσπαθούν 
να «καθαγιάσουν» την ακραία 
μνημονιακή πολιτική λιτότη-
τας που εκείνος επέβαλε στην 
Ελλάδα, με την κυνική δικαιο-
λογία ότι «τα συμφωνηθέντα 
πρέπει να τηρούνται.»  

*** 
ΒΕΛΟΣ-Α

Και μπορεί ο εμβληματικός 
Γερμανός πολιτικός- και τ. 
υπουργός οικονομικών  όπως 
περισσότερο τον ξέραμε να 
«έφυγε», ωστόσο ,η βεβαιό-
τητα για την πραγμάτωση της 
απειλής του,  για την  έξοδο 
της Ελλάδας από την Ευρωζώ-
νη(σ. σ, το γνωστό «Grexit») 
για κάποιους υποψιασμένους 
βάσιμα αμφισβητείται.  Υπό 
αυτή την  έννοια οι εν λόγω 
επισημαίνουν ότι: η χαοτι-
κή δομή της ευρωπαϊκής και 
παγκόσμιας οικονομίας-της 
ελληνικής συμπεριλαμβανο-
μένης- καθιστά  μαθηματικά 
βέβαιο ότι,  εν τοις πράγμα-
σι, το «Grexit» δρομολογούσε 
τόσα δεινά σε βάρος του όλου 
ευρωπαϊκού οικοδομήματος, 
που η απειλή του να μην  ήταν 
παρά μια μεγάλη μπλόφα του 
Σόϊμπλε. 
Γιατί κακά τα ψέματα αλλά ο 
πολύπειρος Γερμανός ΥΠ.ΟΙΚ 
γνώριζε ότι  μια ούτως ή άλ-
λως έξοδος της Ελλάδας από 
την ΟΝΕ, θα καθιστούσε τα 
διακρατούμενα ελληνικά ομό-
λογα, κυρίως από τις Γαλλι-
κές και Γερμανικές τράπεζες, 
χαρτιά χωρίς  αντίκρισμα και 
την  υποχρεωτική αποπληρω-
μή τους στους δικαιούχους 
από τις πιο πάνω εγγυήτρι-
ες τράπεζες, μία  εν δυνάμει 
ωρολογιακή βόμβα στα θεμέ-
λιά τους.. Η έκρηξη της οποί-
ας, όμως, λόγω μη υπάρξεως 
επαρκών ίδιων ή δάνειων 
κεφαλαίων, θα ήταν αναπό-
φευκτη. Και αν επομένως δεν 
μεσολαβούσε η διάσωσή τους 

ΤΟ  ΠΡΩΤΟΧΡΟΝΙΑΤΙΚΟ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΟ ΠΑΙΓΝΙΟ 
ΤΟΥ ΚΑΝΑΛΙΟΥ «FOX»

σβολή της κρίσης στις χώρες 
που χρωστάει η Ελλάδα. Η 
Ευρώπη θα πρέπει να έχει σε 
ετοιμότητα άλλα 900 δις ευρώ 
για να κρατήσει (σε πρώτη 
φάση) όρθιες τις τράπεζες ( 
διασφαλίζοντας τις καταθέ-
σεις) σε Πορτογαλία, Ισπανία, 
Ιταλία. Και σε δεύτερη φάση 
τις γαλλικές και γερμανικές 
τράπεζες που ήδη είναι ετοι-
μόρροπες. Η Ευρώπη ακόμη 
θα πρέπει να έχει το ποσό γί-
γας του 1,4 τρις ευρώ για να 
συγκρατήσει την κατάρρευση 
των μεγάλων οικονομιών της 
Ισπανίας και Ιταλίας. Το συ-
νολικό κόστος της εξόδου της 
Ελλάδος από την ευρωζώνη 
συν τις όποιες πρόσθετες δα-
πάνες, όπως κατέληξε η επι-
τροπή, αγγίζει το ποσό-δέος 
των 3,1 τρις ευρώ (σ. σ πε-
ρίπου δέκα φορές πάνω από 
το συνολικό χρέος της χώρας 
μας).»  
Ενώ ο τ. Αμερικανός υπουρ-
γός οικονομικών επί προεδρί-
ας Ομπάμα, Τίμοθυ Γκάιτνερ 
στο βιβλίο του “Stress Test”, 
που κυκλοφόρησε το 2014 , 
εκτός των άλλων, αποκάλυψε 
ότι «το κινέζικο τελεσίγραφο 
προς το Βερολίνο  σήκωσε τεί-
χος προστασίας της Ελλάδας, 
θυμίζοντας στους Γερμανούς 
ότι έχει επενδύσει πάνω από 
60 δις ευρώ στη χώρα μας.»
(Σημ: Στο επόμενο φύλλο της 
«Α» θα… εκτοξευτεί το ΒΕΛΟ-
Σ-Β)
 
*** 
 Πολλοί είναι οι Έλληνες που 
επικαλέστηκαν την πολύ-προ-
βεβλημένη  δήλωση του  επί-
σης αποθανόντος τ. υπουρ-
γού των εξωτερικών των ΗΠΑ 
Χένρυ Κίσσιγκερ, προφανώς 
θέλοντας να προσδώσουν έμ-
φαση στο μεταθανάτιο «σιχτί-
ρισμα» για την ανθελληνική 

από τους κρατικούς προϋπο-
λογισμούς, θα επέρχονταν η 
πτώχευσή τους. Ενώ οι ανά 
την υφήλιο επώνυμοι οικονο-
μολόγοι μιλούσαν για μια εξέ-
λιξη με τραγικές οικονομικές, 
κοινωνικές και πολιτικές συνέ-
πειες για τις χώρες της Ευρω-
ζώνης, που και μόνο η σκέψη 
τους, τρόμαζε τους ιθύνοντές 
τους. Και αυτό ειδικότερα 
γιατί επί της ουσίας, ένα ελ-
ληνικό «Grexit» θα  ανάγκαζε 
τις χώρες τους  με χρήματα 
των Ευρωπαίων πολιτών να 
διασώσουν, αν διασώζονταν, 
οι Γαλλογερμανικές και  ευ-
ρωπαϊκές «τράπεζες--αποθή-
κες» ελληνικών ομολόγων.  
Εδώ αντιλαμβάνεται κανείς 
–και περισσότερο ο σκληρός 
προτεστάντης Σόιμπλε- τους 
τεκτονικούς σεισμούς που 
θα ακολουθούσαν στις εθνι-
κές οικονομίες των χωρών 
της  ΟΝΕ, τα συνεπαγόμενα 
σοβαρά πλήγματα που θα δέ-
χονταν το κοινωνικό κράτος 
τους, και την φτωχοποίηση 
που θα επισυνέβαινε σε όλο 
και περισσότερα τμήματα των 
κοινωνιών τους.

***
 Επί του θέματος στο  
έγκυρο Αμερικανικό  οι-
κονομικό πρακτορείο 
B loomberg( ,11/5/2012) , 
στην ανάλυση του με τίτλο: 
«Ο κρυφός άσσος της Ελ-
λάδας»,. ο Τζον Γουίτακερ, 
οικονομολόγος του Πανεπι-
στημίου του Λάνκαστερ ση-
μειώνει «Η Ελλάδα έχει ακόμα 
μερικά δυνατά χαρτιά για να 
επαναδιαπραγματευτεί την λι-
τότητα. Όλοι φοβούνται την 
ελληνική αποχώρηση από το 
ευρώ, γιατί θα χάσουν λεφτά 
και πολιτικά «κεφάλαια». Από 
το άλλο μέρος ο οικονομο-
λόγος Ντάρεν Γουίλιαμς της  
AllianceBernstein Holding 
LP» στην ανωτέρω ανάλυ-
ση υποστηρίζει:. «Το κράτος 
χρωστάει  περίπου 400 δισ. 
ευρώ ($517 δισ.)  σε ιδιώτες 
ομολογιούχους, σε ΔΝΤ , ΕΚΤ 
και σε άλλους πιστωτές. Σε 
περίπτωση λοιπόν που η χώρα 
φύγει από το ευρώ, αυτά τα 
χρήματα αυτόματα εξανεμίζο-
νται από τις διεκδικήσεις των 
οργανισμών[…].Σε μια τέτοια 
περίπτωση, η  ΕΚΤ θα πρέπει 
να ζητήσει από τα υπόλοιπα 
μέλη επιπλέον κεφάλαια. Και 
αυτό θα ήταν καταστροφικό 
για την ευρωζώνη, θα ήταν 
ένα σημαντικό χτύπημα. Οπό-
τε ναι οι Έλληνες έχουν κά-
ποιο πλεονέκτημα». Η  απόρ-
ρητη έκθεση της Κομισιόν 
,που συντάχθηκε από την 
«αφρόκρεμα» των οικονομο-
λόγων της  κατ’ εντολή  Μέρ-
κελ και Σαρκοζί, προειδοποιεί: 
«…την επομένη της ελληνικής 
εξόδου: Το Ευρωπαϊκό Ταμείο 
πρέπει να έχει στη διάθεσή 
του, τουλάχιστον, 700 δις 
ευρώ για να ανακόψει την ει-

έκτοτε την αναπαρήγαν πολ-
λά ελληνικά έντυπα καθώς  και 
επώνυμοι αρθρογράφοι -τίπο-
τε σχετικό δεν υπήρξε «Κατό-
πιν αυτού», λέει ο κ. Μαρίνος, 
«έστειλα επιστολή στον κ. 
Κίσινγκερ. Μου απάντησε ως 
εξής: «Αγαπητέ κύριε Μαρίνο. 
Ευχαριστώ για την επιστολή 
σας. Όσον αφορά το από-
σπασμα που δημοσιεύσατε, 
ούτε τελετή βράβευσής μου 
υπήρξε ούτε ομιλία μου και 
το προβαλλόμενο απόσπασμα 
είναι εξ ολοκλήρου αναληθές. 
Η όλη ιστορία είναι καθαρό 
εφεύρημα και αναμένω ότι θα 
προβείτε σε διόρθωση. Καθώς 
είσθε ο πρώτος που με πλη-
ροφορεί από πού προήλθε το 
δημοσιευθέν απόσπασμα, μό-
λις σήμερα είχα την ευκαιρία 
να προβώ σε διόρθωση προς 
την «Τurkish Daily Νews» και 
αυτό έπραξα. Ειλικρινά δικός 
σας. Χένρι Κίσινγκερ».»

***
Και ο Γιάννης Μαρίνος κατα-
λήγει επισημαίνοντας: «Το 
ίδιο έπραξα αμέσως και εγώ 
με εκτενές κείμενο στον «Οι-
κονομικό Ταχυδρόμο» στις 
13.11.1997, με επιστολή μου 
στην «Καθημερινή» και με 
τηλεφωνήματα προς κάθε 
κατεύθυνση. […]Δυστυχώς 
αγνοήθηκα. Το διαψευσθέν 
ως κείμενο Κίσινγκερ είχε 
εμπλουτίσει πια το οπλο-
στάσιο των αρεσκομένων σε 
συνωμοσιολογία νεοελλήνων 
κατά της υπερδύναμης και 
των ανθελληνικών σχεδίων 
της (όχι πάντοτε αβάσιμων 
πάντως). […]Μάλιστα και 
εγώ, που καλοπίστως δημο-
σίευσα την ανύπαρκτη ομιλία 
Κίσινγκερ, αντιμετωπίστηκα 
εχθρικά στην προσπάθειά 
μου να αποκαταστήσω την 
αλήθεια. Η συκοφαντία αυτή 
άρεσε και επαναλαμβανόμενη 
έγινε εθνικό κεκτημένο…»(σ. 
σ, ίδετε εφ.. «Βήμα» στις 19 
Δεκεμβρίου 2010).
Ο Απο(ψ)ηνός Εκηβόλος

πολιτική του και κυρίως  για 
τον ρόλο του στην εισβολή 
των Τούρκων Κύπρο τον Ιού-
λιο του 1974. Ωστόσο, χωρίς 
να υπεισέλθει στα  επίχειρα  
της πολιτικής του εκλιπόντος 
Αμερικανού διπλωμάτη για τν 
Ελλάδα, ή να θελήσει να επι-
μερίσει ευθύνες στους κατά 
καιρούς  Έλληνες ιθύνοντες 
και μη,  που κατά μία έννοια 
δεν αντιμετώπισαν  ορθά  τη 
δράση του Χ.Κ  στα ελληνι-
κά πράγματα, ο Εκηβόλος, 
εν ονόματι της αλήθειας, της 
δημοσιογραφικής δεοντολο-
γίας και της ηθικής τάξης, θα 
επιχειρήσει να καταδείξει ότι 
η επίμαχη δήλωση Κίσσιγκερ, 
είναι μύθος, που διαχέεται 
από κάποιους, ως  εσωτερική 
ιδεολογικό-πολιτική και κομ-
ματική σπέκουλα.
[…] «Ο ελληνικός λαός είναι 
δυσκολοκυβέρνητος και γι’ 
αυτό πρέπει να τον πλήξουμε 
βαθιά στις πολιτισμικές του 
ρίζες. Τότε ίσως συνετισθεί. 

Εννοώ δηλαδή να πλήξουμε 
τη γλώσσα, τη θρησκεία, τα 
πνευματικά και ιστορικά του 
αποθέματα, ώστε να εξουδε-
τερώσουμε κάθε δυνατότητά 
του να αναπτυχθεί, να διακρι-
θεί, να επικρατήσει, για να μη 
μας ενοχλεί στα Βαλκάνια, να 
μη μας παρενοχλεί στην Ανα-
τολική Μεσόγειο, στη Μέση 
Ανατολή κ.τ.λ.».

***  
Ερευνώντας τα της πιο πάνω 
φερόμενης ως δήλωσης Κίσ-
σινγκερ  ο διακεκριμένος 
δημοσιογράφος της εφημε-
ρίδας «Βήμα», Γιάννης Μα-
ρίνος, καθώς υπήρξαν αμφι-
σβητήσεις της γνησιότητας 
του κειμένου, επιδόθηκε σε 
εμπεριστατωμένη διερεύνηση 
του θέματος (στην Κωνστα-
ντινούπολη) από την οποία 
προέκυψε ότι η αγγλόγλωσση 
τουρκική εφημερίδα «Τurkish 
Daily Νews», που φερόταν ότι 
στο φύλλο της 17ης.2.1997 
την πρωτο-δημοσίευσε- και 
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Με την τοποθέτη-
ση από τον Δήμο 
Αρταίων συνολι-

κά 1.400 καφέ κάδων σε 
κεντρικά σημεία του Δή-
μου, μικρών κάδων για  
πολυκατοικίες  και κάδων 
κομποστοποίησης για τα 
χωριά του Δήμου Αρταί-
ων, ξεκίνησε μια ακόμη 
μορφή ανακύκλωσης 
για την Άρτα και συγκε-
κριμένα το πρόγραμμα 
συλλογής βιοαποβλήτων. 
Η χρηματοδότηση του 
έργου είναι από το ΠΕΠ 
Ηπείρου ΕΣΠΑ.
Η εναλλακτική διαχείριση 
των απορριμμάτων και η 

ανακύκλωση ήταν για τον 
Δημοτική Αρχή Τσιρογιάννη 
βασική προτεραιότητα, δί-
νοντας  έμφαση στη διαλογή 
στην πηγή προωθώντας την 
ανακύκλωση και επεκτείνο-
ντας το δίκτυο με την τοπο-
θέτηση του καφέ κάδου.
Ειδικότερα οι καφέ κάδοι 
βιοαποβλήτων που  τοπο-
θετήθηκαν, αξιοποιούν  τα 
οργανικά απόβλητα που 
προκύπτουν από την κουζίνα 
μας (φλούδες φρούτων, τσι-
όφλια αυγών, στάχτες κτλ). 
Επιπλέον η αποκομιδή τους 
πραγματοποιείται με τα δύο 
(2) νέα ενεργειακά αποδο-

τικά απορριμματοφόρα που 
προμηθεύτηκε ο Δήμος Αρ-
ταίων.
Στόχος του Δήμου είναι η 
ευαισθητοποίηση και η ενη-
μέρωση των κατοίκων,  για 
το πρόγραμμα της περισυλ-
λογής των βιοαποβλήτων, 
και για αυτό «τρέχει» σχετι-
κή καμπάνια με ενημερωτικά 
σποτ και φυλλάδια, 
Με την διαλογή των αστικών 
απορριμμάτων στην πηγή, 
επιτυγχάνεται η προστα-
σία του περιβάλλοντος και 
η εξοικονόμηση πόρων με 
ανταποδοτικά οφέλη προς 
τους δημότες.

1.400 καφέ κάδοι στην Άρτα
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Εξέπνευσε η προθεσμία του ΕΣΠΑ 
για το ΞΕΝΙΑ… Υπάρχει παράθυρο;

Με το τέλος 
του ωραρίου 
λ ε ι τ ο υ ρ γ ί α ς 
των δημόσι-

ων υπηρεσιών σήμερα, 
έκλεισε οριστικά η εκ-
κρεμότητα της τύχης της 
χρηματοδότησης του ΞΕ-
ΝΙΑ από το ΕΣΠΑ, καθώς 
ακόμη δεν έχει δημοσιευ-
τεί η απόφαση του 7ου 
τμήματος του Ελεγκτικού 
Συνεδρίου και η προθε-
σμία του ΕΣΠΑ ήταν μέ-
χρι την 31-12-2023 και 
αφού είχε υπογραφεί η 
σύμβαση με τον ανάδο-
χο.
Τα δώδεκα εκατομμύρια που 
το έργο αυτό θα κόστιζε, 
χάνονται για το ΞΕΝΙΑ και 
η περίοδος είναι πραγματικά 
άβολη, καθώς βρισκόμαστε 
σε μια περίοδο αλλαγής δη-
μοτικών πραγμάτων στην 
περιοχή και κυρίως δημοτι-
κών αρχών.
Για τον Δήμαρχο της επό-
μενης ημέρας, Χριστόφορο 
Σιαφάκα υπάρχουν δυο προ-

ποιηθεί αυτός ο χώρος, είναι 
μοναδικός. Είμαι εδώ για να 
βοηθήσω, σας το λέω να το 
ακούσετε.
Το ζήτημα είναι αν στο 
τραπέζι της νέας χρηματο-
δότησης θα υπάρξει η ίδια 
επιλογή του ΞΕΝΙΑ με την 
υφιστάμενη προβλεπόμενη 
χρήση, οπότε υπάρχει ωρι-
μότητα στην διαδικασία (εί-
ναι όλα έτοιμα) ή θα επιλεγεί 
η χρήση του ΞΕΝΟΔΟΧΕΙΟΥ, 
οπότε θα πρέπει να υπάρξει 
νέα μελέτη (τροποποίηση 
της υφιστάμενης) και επα-
νεκκίνηση της διαδικασίας 
του διαγωνισμού.
Ιδίως αν επιλεγεί η χρήση 
του ΞΕΝΟΔΟΧΕΙΟΥ, δεν θα 
πρόκειται για ειδικής χρή-
σης κτίριο, θα υπάρξει διεύ-
ρυνση των ενδιαφερομένων 
υποψηφίων αναδόχων και 
βέβαια δεν θα χρειαστεί να 
υπάρξει τόσο μικρή έκπτω-
ση (πρωτοφανής), που ακο-
λουθήθηκε στην υφιστάμενη 
διαδικασία του διαγωνισμού.
Δεν υπάρχει λοιπόν “παρα-
θυράκι” στην διαδικασία, 
αλλά πάντοτε στην ζωή όταν 
κλείνει μια πόρτα, μια άλλη 
ανοίγει ή ένα παράθυρο.
Η νέα δημοτική αρχή, με την 
εμπειρία από τις αστοχίες 
που προηγήθηκαν, θα μπο-
ρέσει να παρακολουθήσει 
έναν νέο κύκλο εξελίξεων για 
το ΞΕΝΙΑ, ο οποίος αρχίζει 
κυριολεκτικά με την ανάλη-
ψη της θητείας της.

Το 2023 έφυγε με δύο νέες κα-
κές ειδήσεις για την Ήπειρο. 
Δύο ακόμη σημαντικά έργα για 
την τοπική κοινωνία και την πε-

ριφερειακή ανάπτυξη απεντάχθηκαν, 
χάνοντας τη χρηματοδότησή τους.
Το Πάρκο Υψηλής Τεχνολογίας και 
Έρευνας στα Γιάννενα και το ΞΕΝΙΑ 
στην Άρτα έπεσαν θύματα της παλινω-
δίας και της ολιγωρίας των τοπικών αυ-
τοδιοικητικών παραγόντων.
Βαρύνονται με την ευθύνη για την απώ-
λεια της χρηματοδότησης με 20 εκα-
τομμύρια για το Πάρκο και με 12 εκα-

τομμύρια για το ΞΕΝΙΑ.
Η Τοπική Αυτοδιοίκηση οφείλει να έχει 
στόχευση και προγραμματισμό. Και 
έχει την ευθύνη, με τη χρήση των κα-
τάλληλων χρηματοδοτικών εργαλείων, 
να προωθεί την ανάπτυξη της τοπικής 
κοινωνίας και τη βελτίωση της καθημε-
ρινότητας των πολιτών.

Όλγα Γεροβασίλη
Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής των Ελλή-
νων
Βουλευτής Άρτας με τον ΣΥΡΙΖΑ Προο-
δευτική Συμμαχία

φορικές διαβεβαιώσεις: ότι η 
απόφαση του 7ου τμήματος 

θα είναι θετική με ΜΟΝΟ 
αποτέλεσμα ότι θα υπάρχει 

ωρίμανση ενός έργου και ότι 
θα υπάρξει σίγουρη ένταξη 
σε ΝΕΟ ΕΣΠΑ.
Μάλιστα στις άμεσες προ-
τεραιότητες της νέας δημο-
τικής αρχής θα είναι η επι-
δίωξη της συνάντησης με 
τον πρωθυπουργό Κυριάκο 
Μητσοτάκη, προκειμένου να 
συζητηθούν όλες οι πιθανές 
επιλογές για το ΞΕΝΙΑ, όπως 
είχε αναφέρει και στην κε-
ντρική προεκλογική του ομι-
λία το καλοκαίρι… (ακολου-

θεί το ακρίβές απόσπασμα 
της ομιλίας )

Σημαντικά έργα, Δήμαρχε, 
τα οποία πρέπει να γίνουν 
εδώ στην πόλη σας, την 
αποκατάσταση του Ιμαρέτ, 
τη σωστή αξιοποίηση -και 
είμαστε πάντα έτοιμοι εδώ 
να συζητήσουμε όλες τις πι-
θανές επιλογές- του «Ξενία» 
στην Άρτα, τις σημαντικές 
παρεμβάσεις -πρέπει να αξιο-

ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ: Σχόλιο για την απένταξη του Πάρκου 
Υψηλής Τεχνολογίας και Έρευνας και του ΞΕΝΙΑ Άρτας



11
ΑΠΟΨΗ:. ΤΕΤΑΡΤΗ 03 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024 -ΑΡ.ΦΥΛΛΟΥ 142

ΚΟΙΝΩΝΙΑ ΚΑΙ ΔΡΑΣΕΙΣ

www.apopsi-press.gr

Ο Δήμος Αρταί-
ων με σχετι-
κό έγγραφό 
του, ζητά από 

την αρμόδια διαχειριστι-
κή αρχή την μεταφορά 
της ενταγμένης πράξης 
(αρ. ΕΥΔ/ΕΠ ΥΜΕΠΕΡΑΑ 
8839/01-08-2022/1-8-
2022)  «Αξιοποίηση του 
πολιτιστικού κτηρίου 
Ξενία Άρτας και αναβάθ-
μιση του περιβάλλοντος 
χώρου του Κάστρου» 
προϋπολογισμού 12 εκ €, 
από το ΕΣΠΑ 2014-2021 
στο νέο ΕΣΠΑ 2021-2027.

Στο έγγραφο του, ο Δήμος 
Αρταίων ενημερώνει την 
διαχειριστική αρχή για την 
ενέργειες δημοπράτησης 
που έχει κάνει μέχρι τώρα και 
εξηγεί τους λόγους που δεν 
έχει υπογραφεί η σύμβαση 
του έργου, μιας και δεν έχει 
εγκριθεί ο προσυμβατικός 
έλεγχος από το Ελεγκτικό 
Συνέδριο, οπότε και δεν κα-
θίσταται δυνατή η συμβασι-
οποίηση του έργου μέχρι 31-
12-2023, κάτι για το οποίο 
δεν φέρει ευθύνη ο Δήμος 
Αρταίων.

Τονίζει επίσης ότι το κτήριο 
του Ξενία βρίσκεται εντός 
του Μεσαιωνικού Κάστρου 
της Άρτας που χαρακτηρί-

στηκε ως Ιστορικό Διατηρη-
τέο Μνημείο και ανήκει στη 
νεότερη αρχιτεκτονική κλη-
ρονομιά, καθώς χτίστηκε το 
1958 από τον αρχιτέκτονα 
ομ. καθηγητή ΕΜΠ, Διονύση 
Ζήβα, υπό την επίβλεψη του 
θεμελιωτή του ελληνικού μο-
ντερνισμού, Άρη Κωνσταντι-

νίδη. Για το κτίριο του «Ξε-
νία» έχει αποφασιστεί από το 
Υπουργείο Πολιτισμού και το 
ΚΑΣ ως αρμόδιο όργανο γνω-
μοδότησης η διατήρηση της 
όψης του ακινήτου και για 
το έργο έχουν ληφθεί τρείς 
(3) αποφάσεις του ΚΑΣ για 
τη χρήση και για την έγκριση 

Χρήστος Τσιρογιάννης: Αίτημα για την μεταφορά της 
πράξης «Αξιοποίηση του πολιτιστικού κτηρίου Ξενία 

Άρτας και αναβάθμιση του περιβάλλοντος χώρου του 
Κάστρου» στο νέο ΕΣΠΑ 2021-2027.

των μελετών με αντίστοιχες 
Υπουργικές Αποφάσεις. Επί-
σης αναφέρεται ότι η μελέτη 
του έργου αξιοποίησης του 
Ξενία Άρτας χρηματοδοτή-
θηκε σε ποσό 154.000 € από 
πόρους του Δήμου και σε 
ποσό 254.000 € από πόρους 
του Προγράμματος «Αντώ-
νης Τρίτσης». 

Για τους ανωτέρω λόγους και 
λαμβάνοντας υπόψη ότι το 
Ξενία Άρτας είναι για τριάντα 
(30) χρόνια κλειστό, το πά-
γιο αίτημα της Αρτινής κοι-
νωνίας για Κάστρο και Ξενία 
ανοικτό καθώς και το γεγο-
νός ότι για τις καθυστερήσεις 
που έχουν προκύψει κατά τη 
διαγωνιστική διαδικασία δεν 
έχει ευθύνη ο Δήμος Αρταί-
ων, ζητά να μεταφερθεί η 
πράξη «Αξιοποίηση του πολι-
τιστικού κτηρίου Ξενία Άρτας 
και αναβάθμιση του περιβάλ-
λοντος χώρου του Κάστρου» 
προϋπολογισμού 12 εκ € στη 
νέα προγραμματική περίοδο 
ΕΣΠΑ 2021-2027.

Σήμερα “εκλέχθηκε” το Προεδρείο 
του Νέου Περιφερειακού 
Συμβουλίου και η πρόσφατα 

ψ η φ ι σ μ έ ν η / ν ο μ ο θ ε τ η μ έ ν η 
Περιφερειακή Επιτροπή.
Οι Κυβερνήσεις, φροντίζουν -με το 
...αζημίωτο-, σε αγαστή συνεργασία 
με τους υποβοηθούμενους εκλογικά 
Περιφερειάρχες τους, να τους δίνουν 
υπερεξουσίες. 
Κανένα “λίκνο της Δημοκρατίας”, οπως 
δήλωσε η “εκνεουτοποθετημένη” 
Πρόεδρος του Συμβουλίου, δε μπορεί να 
αποτελέσει το Περιφερειακό Συμβούλιο 
υπό αυτό το καθεστώς και την μόνιμη 
Περιφερειακή Αρχή. 
Από μόνη της, είναι ο ορισμός του 
καθεστωτισμού, της τριτοκοσμικότητας 
(ενδεικτική η ορκωμοσία του 
Περιφερειακού Συμβουλίου στα 
..σκαλιά) και δυστυχώς, το λίκνο 
της οπισθοδρόμησης του τόπου, της 
φτωχοποίησης και της δημογραφικής 

ερημοποίησής του.  
Είναι πλέον ολοφάνερο σε όλους τους 
Ηπειρώτες - ακόμη και σε όσους τον 
ψήφισαν πριν λίγους μήνες -πως ήδη, 
με το που μπήκε το 2024 και ξεκίνησε 
η νέα Περιφερειακή Περίοδος, ότι ο 
Περιφερειάρχης είναι γυμνός.
Γυμνός από αποτελέσματα, γυμνός 
πλέον από έργο, γυμνός από 
οποιονδήποτε σχεδιασμό.
Η περίοδος Καχριμανη τελείωσε, 
δυστυχώς για την Ήπειρο θα τελειώσει 
με επιζήμια χρονοκαθυστερηση 5 
χρόνια μετά.
Εμείς, με όλες μας τις δυναμεις δε θα 
αφήσουμε αυτή την περίοδο να περάσει 
ανεκμετάλλευτη, είμαστε εδώ όχι για  
τις εθιμοτυπικές συνεδριάσεις που είναι 
μια από τα ίδια πολλά χρόνια τώρα, 
αλλά για τις ουσιαστικές αποφάσεις 
που θα πρέπει να παρθούν το επόμενο 
διάστημα.
Για άπλετο ΦΩΣ στην Ήπειρο.

Λάμπρος Γεωργόπουλος: Τριτοκοσμικότητα στις 
διαδικασίες των Περιφερειακών Συμβουλίων



Επί παντός του Επιστητού

Είναι εκείνη η στιγμή που 
η πρώτη σκιά του δειλι-
νού αρχίζει να απλώνε-

ται στο δάσος. Μια τελευταία 
παιχνιδιάρα ηλιαχτίδα απο-
χαιρετά τα φυλλώματα και 
τρέχει βιαστικά να προλάβει 
τη δύση. Σε λίγο αρχίζει να 
σκοτεινιάζει κι έτσι έρχεται 
επιτέλους η στιγμή που περι-
μένουν τόσοι πολλοί κάτοικοι 
του δάσους, να βγουν απ’ την 
κρυψώνα τους, να ξεμουδιά-
σουν και να αναζητήσουν την 
τροφή τους. Είναι ακριβώς το 
χρονικό σημείο που η νύχτα 
αγκαλιάζει την ημέρα σε μια 
αναμενόμενη και σύντομη σι-
ωπή.

  Η κυρά-μπεκάτσα φαίνεται 
ξαφνικά ανήσυχη. Το ξυπνητή-
ρι της φύσης, αυτό το περίεργο 
ένστικτο, την καλεί. Είναι ώρα! 
Σηκώνει το κεφάλι της με αργές, 
δειλές κινήσεις και περιεργάζεται 
το χώρο. Γύρω της πλατύφυλλα 
φυτά, αγριοτριανταφυλλιές και 
φτέρες καλύπτουν το σημείο της 
φωλιάς. Δείχνει ικανοποιημένη 
από το καμουφλάρισμα. Δύσκο-
λα μπορούν να την εντοπίσουν οι 
εχθροί της. Σηκώνεται νωχελικά, 
τεντώνει πρώτα το ένα της πόδι, 
μετά το άλλο, κι έπειτα τα φτε-
ρά της για να ξεμουδιάσει λιγάκι. 
Ακούγεται κάποιο αμυδρό γουρ-
γούρισμα. Έχει μια πείνα!

  Με μεγάλη προφύλαξη η κυρά- 
μπεκάτσα αρχίζει να κάνει μερι-
κά πηδηματάκια. Ξεθαρρεύει και 
αποφασίζει να ξεκινήσει με σιγου-
ριά για τα μέρη που ξέρει καλά. 
Προτού εκτιναχτεί στον ουρανό, 
η άκρη του ματιού της πιάνει μια 
ανάλαφρη κίνηση και παγώνει. 
Ένα αρπακτικό ζυγίζεται πάνω 
από το δένδρο και παρακολουθεί 

την πορεία ενός λαγού, που επιπό-
λαια έπαιζε έξω από τη φωλιά του.

 Ευτυχώς βλέπει την κίνηση του 
πουλιού και χώνεται βιαστικά μέσα. 
Η κυρά- μπεκάτσα έχει δει πολλές 
φορές λαγουδάκια να πληρώνουν 
ακριβά την απερισκεψία τους.

 Το γεράκι έκανε δυο-τρεις γύρους 
πάνω απ’ τα κλαριά και απομα-
κρύνθηκε δυσαρεστημένα. Δίπλα 
της ένα σκουληκάκι είχε ζαρώσει 
πάνω σε μια πέτρα. Δεν χάνει την 
ευκαιρία και χωρίς δεύτερη σκέψη 
το πιάνει με το ράμφος της.

  Σκοτείνιασε για καλά. Η κυ-
ρά-μπεκάτσα ξέρει ότι οι εχθροί 
της τη βλέπουν εάν πετάξει ψηλά, 
γι’ αυτό αποφασίζει να πετάξει χα-
μηλά, γρήγορα και ανάμεσα στα 
κλαριά. Φτάνει σύντομα στο μέρος 
της το αγαπημένο, εκεί δίπλα στο 
ποταμάκι, με το μαλακό χώμα, τα 
σάπια φύλλα και τα μανιτάρια. Εκεί 
είναι το στέκι της, εκεί αφθονούν 
τα σκουλήκια και τα έντομα…

Δεκάδες βιβλία αναλύουν διεξοδι-
κά τη χρησιμότητα της μύτης της 
στην αποκομιδή της τροφής της. 
Σήμερα, όμως, δεν χρειάστηκε η 

κυρά- μπεκάτσα να χώσει πολλές 
φορές τη μύτη της στη λάσπη, δι-
ότι τα σκουλήκια ήταν ήδη έξω κι 
έψαχναν κι αυτά την τροφή τους. 
Καταβρόχθισε με βουλιμία μεγάλη 
ποσότητα απ’ αυτά και, χορτασμέ-
νη πλέον, τεντώνει τα φτερά της κι 
ετοιμάζεται για μια νέα εξερεύνηση 
πιο κάτω. Μπροστά της ένα μικρό 
ξέφωτο. Αποφασίζει να το περάσει 
με τα πόδια, πάντα με προσοχή. 
Ξαφνικά ακούει ένα δυνατό, δια-
κεκομμένο ήχο, που έμοιαζε κά-
πως με εκείνον των κουδουνιών 
των μοσχαριών ελευθέρας βοσκής. 
Τρομαγμένη δίνει ένα τίναγμα και 
βρίσκεται αυτόματα ανάμεσα σε 
δυο πεσμένους κορμούς μιας γέρι-
κης βελανιδιάς.

  Εκείνη τη στιγμή ακούγεται ένα 
βαρύ πέταγμα πουλιού, που στα-
ματάει ακριβώς πάνω στον κορμό. 
Ευτυχώς, ήταν η φίλη της, η γρια 
κουκουβάγια, η οποία την ενημέ-
ρωσε πως οι άνθρωποι στο κοντι-
νό χωριό είχαν κάποια γιορτή, που 
την έλεγαν Χριστούγεννα. Κατά 
περίεργο τρόπο, της εξήγησε, οι 
άνθρωποι αυτές τις μέρες της γιορ-
τής είναι πολύ αγαπημένοι μεταξύ 
τους και χαμογελούν συνεχώς. 
Τρώνε  όλοι μαζί, τραγουδούν και 

χορεύουν και είναι από τις ελάχι-
στες φορές που μοιάζουν ευτυχι-
σμένοι…

  Η κυρά- μπεκάτσα ηρέμησε από 
τα λόγια της φίλης της, αν και της 
φάνηκε περίεργη η συμπεριφορά 
των ανθρώπων. Για να σιγουρευ-
τεί δίνει ένα δυνατό πέταγμα και 
πηγαίνει σ’ ένα μέρος ψηλά και 
πολύ μακριά από την οχλαγωγία 
των δίποδων αυτών, για τα οποία 
το ένστικτο και η φύση της υποδει-
κνύουν ότι είναι εχθροί…

  Πέρασαν ακόμη μερικές ώρες με 
άφθονο φαγοπότι, ως τη στιγμή 
που άρχισε να φαίνεται αμυδρά το 
πρώτο θαμπό φως της αυγής.

  κοιτάζει γύρω της, και νιώθει ότι 
είναι η κατάλληλη στιγμή να γυρί-
σει στη φωλιά της. Η αυγή έχει ήδη 
ροδίσει. Ο κοκκινολαίμης, το πρώ-
το από τα πουλιά που αναγγέλλει 
την καινούργια μέρα, βρίσκεται 
ήδη στο κλαρί. Τα δένδρα αρχί-
ζουν να διαγράφουν τη σιλουέτα 
τους στον ορίζοντα…Το γρήγορο 
πέταγμα ενός πουλιού ακούγεται 
και μετά η βαριά προσγείωσή του 
πάνω στα φύλλα. Η κυρά- μπεκά-
τσα έφτασε στη φωλιά της.  Το 

σώμα της κουλουριάζεται και χώ-
νει το κεφάλι της κάτω από το 
φτερό της. Η κυρά-μπεκάτσα κοι-
μάται και βλέπει στον ύπνο της χι-
λιάδες παχουλά σκουλήκια να την 
παρακαλούν να τα δοκιμάσει…
Κάποια στιγμή ξυπνά, τινάζεται 
και αποφασίζει να ξεμυτίσει λίγο, 
για να τσιμπήσει κάτι εκεί γύρω… 
Άλλωστε ακόμη και οι άνθρωποι 
λένε ότι σήμερα είναι γιορτή, είναι 
Χριστούγεννα…

  Αφηρημένη και αδυνατώντας 
να αντισταθεί στους εκλεκτούς 
γι’ αυτή μεζέδες, ξεμάκρυνε από 
τη φωλιά. Ακούει ξαφνικά κάτι να 
τρέχει γρήγορα μέσα στα κλαριά, 
να σταματάει και να βαριανασαί-
νει… Ένιωσε ότι αυτό το πράγμα 
αντιπροσωπεύει άμεσο κίνδυνο… 
Πίσω της άκουσε κι άλλο θόρυβο, 
που πλησίαζε επίσης. Ο κίνδυνος 
μεγάλωνε και η κυρά-μπεκάτσα 
αστραπιαία αποφάσισε να πετά-
ξει δυνατά και με ελιγμούς ανά-
μεσα στα δένδρα… Άκουσε έναν 
εκκωφαντικό θόρυβο, ένιωσε 
ένα μικρό τσούξιμο και δυο-τρία 
πούπουλα βγήκαν από το σώμα 
της και αιωρήθηκαν στον αέρα… 
Συνέχισε την πτήση της τρομο-
κρατημένη και πήγε στο άλλο της 
μέρος, το αγαπημένο, να περάσει 
το υπόλοιπο της ημέρας!

  Ο κίνδυνος πέρασε, η σκιά του 
δειλινού απλώνεται στο δάσος. Σε 
λίγο θα σκοτεινιάσει. Είναι η στιγ-
μή που περιμένουν τόσοι κάτοικοι 
του δάσους για να βγουν να ξε-
μουδιάσουν και να αναζητήσουν 
την τροφή τους…Η κυρά-μπεκά-
τσα βγάζει δειλά το κεφάλι της 
έξω απ’ τη φωλιά της…και η ίδια 
ιστορία ξαναρχίζει. Μόνο που δεν 
είναι πια Χριστούγεννα!

ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ….θέσεις για το 
ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την ΦΥΣΗ, το ΚΥΝΗΓΙ

Η Κυρά – Μπεκάτσα…(Αφήγημα)

Γράφει ο  
Κώστας Λύτρας
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Ηπειρώτισσες, Ηπειρώτες
Σήμερα, βρισκόμαστε στο κατώφλι του ερ-
χομού του νέου χρόνου.   
Έχουμε την ευκαιρία να αναστοχαστούμε 
τα γεγονότα   που ζήσαμε το 2023  και  να 
κάνουμε έναν απολογισμό  σε προσωπικό 
και συλλογικό επίπεδο.
 Το 2023 αφήνει θετικό αποτύπωμα  και  
πολλά γεγονότα, που μας σημάδεψαν ατο-
μικά και συλλογικά. 
 Οφείλουμε όμως να παραδεχθούμε ότι 
ήταν ένας χρόνος  πολύ καλύτερος από  
τους προηγούμενους, οι οποίοι   συνοδεύ-
τηκαν  από τις μεγάλες παγκόσμιες κρίσεις, 
την υγειονομική και την οικονομική.
Στη διάρκεια του 2023 έκλεισαν σημαντι-
κές εκκρεμότητες στην Ήπειρο.
Έργα ολοκληρώθηκαν, κοινωνικές δομές 
ενισχύθηκαν, δημιουργήθηκαν ευνοϊκές 
συνθήκες για την οικονομία, νέες παραγω-
γικές δραστηριότητες  εξελίχθηκαν.
Το  ΕΣΠΑ Ηπείρου έκλεισε με απόλυτη επι-

τυχία  και παράλληλα τέθηκαν οι βάσεις για 
νέες μεγάλες παρεμβάσεις σε υποδομές, 
σε κοινωνικές δράσεις, για τους αγρότες, 
τις επιχειρήσεις, για την άμβλυνση των 
διαπεριφερειακών και ενδοπεριφερειακών 
ανισοτήτων. 
Ενδεχομένως σε κάποιους τομείς να μπο-
ρούσαν να γίνουν περισσότερα. 
Το βέβαιο είναι ότι  παλέψαμε για  τα πά-
ντα και δεν αφήσαμε καμία ευκαιρία να 
πάει χαμένη. 
Διδασκόμαστε από τυχόν λάθη, γινόμαστε 
καλύτεροι, αποκτούμε μεγαλύτερη απο-
φασιστικότητα. 
Δεν κάναμε και δεν πρόκειται να κάνουμε 
καμία έκπτωση σε ο, τι αφορά την πρόοδο 
της Ηπείρου.
Έχοντας βάση τα όσα έγιναν ή προγραμ-
ματίσαμε με πολύ κόπο και πολύ μεγάλη 
προσπάθεια το 2023, ατενίζουμε με μεγά-
λη αισιοδοξία το 2024. Είμαστε ευγνώμο-
νες στον Ηπειρωτικό λαό που μας τίμησε 

και μας ανέθεσε ξανά την ευθύνη της δι-
οίκησης της Περιφέρειας για τα επόμενα 
πέντε χρόνια.    
Σήμερα μπορώ να   διαβεβαιώσω την κα-
θεμία και τον καθένα σας ξεχωριστά,  ότι 
με τους συνεργάτες μου  θα κάνουμε το 
καλύτερο για να ανταποκριθούμε στις 
προσδοκίες σας. 
Υποδεχόμαστε, λοιπόν, το 2024 με αισιο-
δοξία.   Με όπλο μας την αλήθεια, το σχέ-
διο και την όρεξη για δουλειά. 
Εύχομαι υγεία, χαρά και ελπίδα σε όλες 
τις Ηπειρώτισσες και τους Ηπειρώτες, είτε 
κατοικούν στην Ήπειρο, είτε βρίσκονται 
ξενιτεμένοι.  Υπομονή σε όσους αντιμετω-
πίζουν δοκιμασίες,  δύναμη  σε  εκείνους 
που βρίσκονται αντιμέτωποι με απροσδό-
κητες καταστάσεις.
Να έχουμε μια καλή, παραγωγική, ειρηνική 
χρονιά.
Χρόνια Πολλά, Ευτυχισμένο και χαρούμενο 
το 2024.

ΠΡΩΤΟΧΡΟΝΙΑΤΙΚΟ ΜΗΝΥΜΑ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗ ΑΛΕΞ. ΚΑΧΡΙΜΑΝΗ
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Η κυρία Σταυρούλα 
Μπότση- Μπραΐμη, 
εξελέγη Πρόεδρος του 
Περιφερειακού Συμ-

βουλίου Ηπείρου στην Ειδική 
Συνεδρίαση του Σώματος που 
πραγματοποιήθηκε σήμερα το 
μεσημέρι στο Διοικητήριο της 
Περιφέρειας. 
 Αντιπρόεδρος εκλέχτηκε  ο κ.  
Μάριος- Γρηγόριος Τσίρκας  
(από την παράταξη Κοινό των Ηπει-
ρωτών) και Γραμματέας η κα Μα-
ρία- Τατιάνα Καράλη (από την 
παράταξη ΗΠΕΙΡΟΣ ΟΛΟΝ».
Το νέο Προεδρείο συνεχάρησαν 
ο Περιφερειάρχης κ. Αλέξανδρος 
Καχριμάνης και οι επικεφαλής των 
παρατάξεων. Η Πρόεδρος κ. Σταυ-
ρούλα Μπραίμη- Μπότση σε σύ-
ντομη ομιλία της ευχαρίστησε τους 
περιφερειακούς συμβούλους για 
την εκλογή της, υπογραμμίζοντας 
– μεταξύ άλλων- ότι σταθερή της 
επιδίωξη θα είναι η σύνθεση των 
θέσεων και των απόψεων που θα 
διατυπώνονται. «Ζητώ τη βοήθεια 
όλων με την ιδιότητα που φέρει ο 
καθένας, ώστε να αποτελέσει το 
Περιφερειακό μας Συμβούλιο, λίκνο 
της δημοκρατίας, αντίθετο σε κάθε 
λαϊκισμό, απρεπείς συμπεριφορές 
και να διακρινόμαστε για το  ήθος 
και την ευπρέπεια», τόνισε σε άλλο 
σημείο της ομιλίας της, το πλήρες 
κείμενο της οποίας ακολουθεί. 

Ακολούθησε η εκλογή των μελών 
της Περιφερειακής Επιτροπής.
Από την παράταξη της πλειοψηφί-
ας (Αξιοβίωτη Ανάπτυξη Ηπείρου) 
εκλέχτηκαν οι:
1. Κατέρης Ιωάννης
2. Κίτσιος Κωνσταντίνος
3. Σιαράβας Κωνσταντίνος
4. Ψαθάς Βασίλειος
5. Γαϊτανίδης Πρόδρομος
Από τις παρατάξεις της Αντιπολί-
τευσης εκλέχτηκαν οι:
1. Στέφος Ιωάννης
2. Ζούμπας Στέφανος
3. Πρέντζας Γεώργιος
Αναπληρωματικά μέλη εκλέχτηκαν 
οι:
Από την παράταξη της πλειοψηφίας 
(Αξιοβίωτη Ανάπτυξη Ηπείρου):
1.  Γκογκάκη Μαργαρίτα
2. Γκαμπρέλας Δημήτριος
3. Αρλέτου Αικατερίνη
4. Βλέτσας Βασίλειος
5. Μητροκώστα Παναγιώτα
Από τις παρατάξεις της Αντιπολί-
τευσης οι:
1. Δημητριάδης Σάββας
2. Ζέκα -Πάσχου Κωνσταντίνα
3. Λιούρης Θεοχάρης 

Ορκωμοσία Περιφερειακού Συμ-

ΕΚΛΟΓΗ ΠΡΟΕΔΡΕΙΟΥ- ΜΕΛΩΝ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ ΗΠΕΙΡΟΥ

Σύμβουλου θα γίνονται απόλυτα 
σεβαστά και θα παρασχεθεί  κάθε 
δυνατότητα για των ακώλυτη 
άσκησή τους. 
Για να είναι δε αποδοτικός ο δημο-
κρατικός διάλογος,  καλό θα είναι 
να είμαστε σαφείς συγκεκριμένοι 
για να μη γίνονται άσκοπες, αέναες 
πολιτικές συζητήσεις. Η θεματολο-
γία θα αναδιαμορφώνεται από το 
προεδρείο και θα λαμβάνονται υπό-
ψη οι προτάσεις των παρατάξεων. 
Εάν το επιτρέψουν οι συνθήκες  με 
τη βοήθεια και των χωρικών αντι-
περιφερειαρχών θα επιδιώξουμε 
και αποκεντρωμένα περιφερειακά 
συμβούλια στις Π.Ε..
Ας ξεκινήσουμε λοιπόν δουλειά με 
αλληλοσεβασμό και δικαιοσύνη.
Ας ευχηθούμε με τη συνετή και 
εμπνευσμένη παρουσία μας το 
2024 να γεμίσει «ΦΩΣ»,  να δι-
ευρυνθούν οι «ΟΡΙΖΟΝΤΕΣ ΤΗΣ 
ΗΠΕΙΡΟΥ» και με «ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ 
ΤΟΥ ΛΑΟΥ» και των πολιτικών η 
Ήπειρος να γίνει «ΗΠΕΙΡΟΣ ΟΛΩΝ- 
ΤΟΠΟΣ ΝΑ ΖΕΙΣ». 
Με προσήλωση δε στον τόπο και 
τον άνθρωπο το «ΚΟΙΝΟ ΤΩΝ 
ΗΠΕΙΡΩΤΩΝ» να οδηγηθεί στην 
Αξιοβίωτη Ανάπτυξη, της Άρτας 
της Θεσπρωτίας, των Ιωαννίνων 
και της Πρέβεζας.   
Χρόνια Πολλά, Καλή Χρονιά, Καλή 
θητεία, με  Υγεία, έμπνευση, αλλη-
λεγγύη και δημιουργικότητα. 

Περισσότερες πληροφορίες:  
Ξενοπούλου 3 -1ος όροφος,  ΤΚ: 47100, Άρτα, τηλ: 2681024245

Ακόμη και αν έχουμε διαφορετική 
αφετηρία και ενδεχομένως διαφο-
ρετική προσέγγιση και ιεράρχηση 
μπορούμε όλοι μας να αποτελέ-
σουμε συνιστώσεις στην κοινή 
προσπάθεια για την ανάπτυξη της 
Ηπείρου. 
Άλλωστε όλοι γνωρίζουμε τα προ-
βλήματα, όλοι θέλουμε να επιλυ-
θούν, όλοι μας επιδιώκουμε να 
αναπτυχθεί η Περιφέρειά μας. Για 
αυτό και κανείς δεν περισσεύει. 
Έχοντας καταστήσει σαφές κατά 
την προηγούμενη  θητεία μου ως 
Προέδρου το σεβασμό στις δια-
φορετικές πολιτικές προσεγγίσεις, 
ζητώ τη βοήθεια όλων με την ιδι-
ότητα που φέρει ο καθένας  ώστε 
να αποτελέσει το Περιφερειακό μας 

Συμβούλιο, λίκνο της δημοκρατί-
ας, αντίθετο σε κάθε λαϊκισμό,  σε 
απρεπείς συμπεριφορές και να δι-
ακρινόμαστε για το ήθος και την 
ευπρέπεια. 
 Σταθερή μου επιδίωξη θα είναι  
η ΣΥΝΘΕΣΗ των θέσεων και των 
απόψεων,   να αποτελέσει το εφαλ-
τήριο για την ικανοποίηση του ορά-
ματος όλων μας για την πρόοδο και 
την ανάπτυξη της Ηπείρου.
Σας καλώ να λειτουργήσουμε συ-
ναινετικά,  σεβόμενοι τον νόμο και 
τον κανονισμό λειτουργίας του Πε-
ριφερειακού Συμβουλίου,  η  τήρη-
ση του οποίου θα είναι απαρέγκλι-
τος κανόνας για όλους μας. 
Τα δικαιώματα τόσο των πολιτικών 
παρατάξεων, όσο και του  κάθε 

βούλου
Πριν τη συνεδρίαση του Περιφερει-
ακού Συμβουλίου ορκίστηκε περι-
φερειακός σύμβουλος ο κ. Βασίλειος 
Βλέτσας (της παράταξης Αξιοβίωτη 
Ανάπτυξη Ηπείρου), υπέρ του οποί-
ου εκδόθηκε την Παρασκευή, μετά 
από επανακαταμέτρηση των σταυ-
ρών προτίμησης,   απόφαση του 
Διοικητικού Εφετείου Ιωαννίνων. Ο 
κ. Βλέτσας καταλαμβάνει την θέση 
του κ. Θεόφιλου Γιουγλή. 

Η ΟΜΙΛΙΑ ΤΗΣ ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΤΟΥ 
Π.Σ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑΣ ΜΠΡΑΊΜΗ- 
ΜΠΟΤΣΗ
Kύριε Περιφερειάρχη, 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
Θα ήθελα να ευχαριστήσω τον κ. 
Περιφερειάρχη, που με την τιμη-
τική του πρόταση,  ανανέωσε την 
εμπιστοσύνη στο πρόσωπό μου και  
για τη νέα προγραμματική περίοδο.
Να ευχαριστήσω τους Περιφερεια-
κούς Συμβούλους που με τίμησαν 
με την ψήφο τους, αλλά και όσους 
δεν με ψήφισαν. Αποτελεί μεγάλη 
τιμή για μένα η επανεκλογή μου, 
μου δημιουργεί τεράστια ευθύνη 
και σας διαβεβαιώνω ότι θα είμαι 
πρόεδρος όλων των περιφερειακών 
συμβούλων. 
Θέλω να  συγχαρώ τους παλιούς 
συναδέλφους για την επανεκλογή 
τους και τους  νέους για την εκλογή 
τους. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 
Το Περιφερειακό Συμβούλιο είναι 
το ανώτατο θεσμικό όργανο στο 
οποίο η λήψη αποφάσεων κρίνει το 
μέλλον της περιφέρειας σε αρκετά  
πεδία.

Μετά από 
ε π ι τ ό π ι ο 
έλεγχο που 
πραγματο-

ποίησε σήμερα στο 
σημείο ολίσθησης   
κλιμάκιο γεωλόγων 
και τεχνικών της Πε-
ριφέρειας Ηπείρου, 
το οποίο εκτίμησε την 
υπάρχουσα κατάστα-
ση, αποφασίστηκε 
όπως δοθεί σε κυκλο-
φορία στο σύνολό του 
ο δρόμος Τέροβο – 
Πηγάδια. 

Η κυκλοφορία σε τμή-
μα περίπου 50 μέτρων,  
για λόγους μεγαλύτερης 
ασφάλειας και μέχρι νε-
ωτέρας,  γίνεται στη μία 
λωρίδα του δρόμου και 
με μειωμένο όριο ταχύ-
τητας. 

Επικοινωνία του Περιφε-
ρειάρχη με τον Υπουργό  
Εργασίας για την ασφάλι-
ση των εργατών γης

Με τον Υπουργό Εργασί-
ας κ. Άδωνη Γεωργιάδη 
επικοινώνησε σήμερα ο 

Περιφερειάρχης Ηπείρου 
κ. Αλέξανδρος Καχριμά-
νης, στον οποίο ανέπτυξε 
τους προβληματισμούς 
του  ως προς την εφαρ-
μογή των διατάξεων για 
την ασφάλιση των εργα-
τών γης. 

Ο Περιφερειάρχης έθεσε 
υπόψη του Υπουργού 
τις ιδιαιτερότητες που 
υπάρχουν ανά κλάδο γε-
ωργικής δραστηριότητας, 
επισημαίνοντας ιδιαίτερα 
ότι τυχόν καθολική ανα-
θεώρηση του καθεστώ-
τος του εργόσημου θα 
προκαλέσει περαιτέρω 
δυσχέρειες στην εξεύρε-
ση εργατών γης και αύ-
ξηση του παραγωγικού 
κόστους. 

 Ο Υπουργός συμμερί-
στηκε τις απόψεις του 
Περιφερειάρχη,  σημειώ-
νοντας ότι είναι θέμα που 
απασχολεί το Υπουργείο 
Εργασίας  και  οι  τελικές 
αποφάσεις θα ληφθούν 
με γνώμονα να μην δυ-
σχερανθεί η  απασχόλη-
ση εργατών γης.

Ενημέρωση Περιφέρειας για το δρόμο 
Τέροβο – Πηγάδια & Εργάτες γης
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Την αίγλη που είχε 
πολλά χρόνια πριν, 
απέκτησε και πάλι 
το Ιστορικό Δημαρ-

χείο της Άρτας, αφού μετά 
από ενέργειες της απελ-
θούσας Δημοτικής Αρχής, 
το Ιστορικό Δημαρχείο επι-
στρέφει στην πόλη ανακαι-
νισμένο εσωτερικά και εξω-
τερικά, έτοιμο να ενταχθεί 
ξανά στον πολιτιστικό ιστό 
της πόλης.  

Έτσι, την Πέμπτη 28 Δεκεμβρίου, 
ο απελθών Δήμαρχος Χρήστος Τσι-
ρογιάννης, εγκαινίασε επίσημα την 
παράδοση του Ιστορικού Δημαρ-
χείου, το οποίο και αποδίδεται στην 
καθημερινότητα των Αρτινών, ως 
ένα διαρκές σημείο ιστορικής συνέ-
χειας της πολιτικής ζωής του τόπου 
της Άρτας. 

Ο Χρήστος Τσιρογιάννης, επέλεξε 
αυτό να είναι το τελευταίο έργο και 
η τελευταία δημόσια εμφάνισή του 
με την ιδιότητα του Δημάρχου Αρ-
ταίων, τιμώντας τους προκατόχους 
του αλλά και τους Αρτινούς που για 
9 ολόκληρα χρόνια του έκαναν την 
τιμή να τον χρίζουν Δήμαρχό τους. 

Το Ιστορικό Δημαρχείο είναι πλέον 
πλήρως ανακαινισμένο, εσωτερικά 
και εξωτερικά, και χρηματοδοτήθη-
κε από το ΕΣΠΑ με προϋπολογισμό 
2.5 εκ. €. Η μοναδική εκκρεμότητα 
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Εγκαινιάστηκε επίσημα από τον  Δήμαρχο Αρταίων 
Χρήστο Τσιρογιάννη, το Ιστορικό Δημαρχείο της Άρτας

ιστορίας μας. Η συγκίνησή μου συ-
νοδεύεται από χαρά, γιατί αυτά τα 
εγκαίνια κωδικοποιούν τη μεγάλη 
προσπάθεια που κάναμε ως Πα-
ράταξη τα τελευταία 9 χρόνια. Εύ-
χομαι, να φιλοξενήσει στο μέλλον 
μεγάλες κοινωνικές και προσωπικές 
στιγμές των Αρτινών». 

Τον αγιασμό  τέλεσαν ο Πανοσιολο-
γιώτατος Αρχιμανδρίτης Νεκτάριος 
και ο Πάτερ Βασίλειος Φλούδας, 
ενώ τα εγκαίνια τίμησαν με την 
παρουσία τους, η Βουλευτής του 
ΣΥΡΙΖΑ Όλγα Γεροβασίλη, ο πρώην 
Υφυπουργός Θόδωρος Κολιοπάνος, 
η πρώην Ειδική Γραμματέας του 
Υπουργείου Οικονομίας και Ανά-
πτυξης Ευγενία Φωτονιάτα, ο Πρό-
εδρος του Δημοτικού Συμβουλίου 
Κώστας Τράμπας, οι Αντιδήμαρχοι 
Νίκος Λιόντος, Σωτήρης Χρήστού-
λης, Δημήτρης Σφήκας και Χριστί-
να Σπάκα, οι Δημοτικοί Σύμβουλοι 
Τζένη Ταπραντζή και Μάρω Νάκα, 
η Γενική Γραμματεάς του Δήμου 
Εύη Βασιλάκη, οι Τοπικοί Σύμβου-
λοι Αντώνης Καραμπίνας και Γιώρ-
γος Γιαννούλης, η Διευθύντρια 
Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης Κλε-
οπάτρα Βασιλέιου, η Διευθύντρια 
και οι Προϊστάμενοι των Τεχνικών 
Υπηρεσιών Σοφία Γρύλλια και Άγ-
γελος Σακκάς και Μιράντα Νούτση, 
πρώην υπάλληλοι του Δήμου που 
εργάστηκαν στο παλιό Δημαρχείο 
και πλήθος κόσμου. 

Τετάρτη 13 Δεκεμβρίου 2023
Κουιντέτο από το Μπαρόκ στον 
Κλασσικισμό
ΑΔΑΕ ΟΤΑ - Δήμος Αρταίων - Δημο-
τικό Ωδείο
Αίθουσα «Διώνη»
Ώρα: 20.00
Σάββατο 16 Δεκεμβρίου 2023
Δημιουργική ανάγνωση για μαθητές 
1ης και 2ας δημοτικού
Σύλλογος «Φίλοι του Βιβλίου»
Δημοτική Βιβλιοθήκη
Ώρα: 11.00 - 12.30
Σάββατο 16 Δεκεμβρίου 2023
Το δικό μας ακορντεόν
Δημοτικο Ωδείο

Χρ. Τσιρογιάννης: «Φεύγουμε από τη θέση της Δημαρχίας με ψηλά το κεφάλι και με ένα 
έργο που συμβολίζει την αγάπη μας αλλά και τη δουλειά που κάναμε για την Άρτα». 
είναι η διαμόρφωση της πίσω αυ-
λής που τελεί υπό διαμόρφωση και 
χρηματοδοτήθηκε από το ΠΔΕ.

Στόχος για το κτίριο του Ιστορικού 
Δημαρχείου, είναι να λειτουργήσει 
ως πολυχώρος για πολιτιστικές και 
τουριστικές χρήσεις, βάσει της δι-
αθήκης του ευεργέτη Αλεξάνδρου 

Ζάρα, αλλά και ως χώρος εθιμο-
τυπίας του Δήμου Αρταίων (για 
επίσημες επισκέψεις, τέλεση πολι-
τικών γάμων, αναβίωση τοπικών 
εθίμων κλπ, όπως προτείνει στη 
νέα Δημοτική Αρχή ο Χρήστος Τσι-
ρογιάννης). 

Κατά τα εγκαίνια, ο Δήμαρχος Χρή-

στος Τσιρογιάννης, εμφανώς συ-
γκινημένος δήλωσε: 

«Είμαι πραγματικά συγκινημένος 
που αξιωθήκαμε να παραδώσουμε 
αυτό το έργο στην αρτινή κοινω-
νία. Σώσαμε το Ιστορικό Δημαρ-
χείο από τη λήθη και παραδίδουμε 
ένα κόσμημα αντάξιο της μεγάλης 

Ξεκινούν τα έργα ανάπλασης του 
Κέντρου της πόλης μας 

Τα 9.4 εκατομμύρια 
ευρώ που κέρδισε η 
Δημοτική Αρχή Τσιρο-
γιάννη για την ανάπλα-

ση του Κέντρου γίνονται έργο, 
αφού ο απελθών Δήμαρχος 
υπέγραψε τη σχετική σύμβαση 
με τον εργολάβο του έργου. 

Στο μεταξύ, έχει σχεδόν ολο-
κληρωθεί το έργο του Open 
Mall, καθώς έχει ολοκληρωθεί 
η νέα πλακόστρωση, έχουν 
μπει δύο σιντριβάνια, σύστημα 
wifi, κοινόχρηστα ποδήλατα 
και τις επόμενες ημέρες θα το-
ποθετηθούν παγκάκια, μπάρες 
στις εισόδους των πεζοδρόμων 
και θα φυτευτούν νέα παρτέ-
ρια. 

Το σημαντικό, επίσης, είναι 
το γεγονός πως πλέον ο ερ-
γολάβος έχει την εμπειρία να 
αξιολογεί σωστά τα χρονοδια-
γράμματα που δίνει στις υπη-
ρεσίες και έτσι δεν αναμένεται 
να υπάρξει πρόβλημα, αν όλοι 
κάνουν σωστά τη δουλειά τους. 

Τα 9.4 εκατομμύρια ευρώ είναι 
η χρηματοδότηση που πέτυχε 
η Δημοτική Αρχή Τσιρογιάννη 
από το Ταμείο Ανάκαμψης για 
την ανάπλαση του Κέντρου της 

πόλης. Πρόκειται για ένα τερά-
στιο ποσό, προκειμένου να γί-
νουν αστικές παρεμβάσεις ευ-
ρωπαϊκών προδιαγραφών στην 
πόλη της Άρτας. 

Όπως σημειώνει ο Χρήστος 
Τσιρογιάννης «το γεγονός ότι 

διεκδικήσαμε και πετύχαμε ένα 
τόσο μεγάλο ποσό για το κέ-
ντρο της πόλης, αποδεικνύει 
ότι ήμασταν έτοιμοι όχι στην 
θεωρία αλλά στην πράξη, να 
κάνουμε σπουδαίες παρεμβά-
σεις για την πόλη μας. Ωστόσο, 
είμαι ευτυχής που τα έργα θα 

προχωρήσουν και χωρίς εμάς, 
γιατί το σημαντικό είναι να κοι-
τάς το κοινό καλό». 

Και καταλήγει ο Δήμαρχος: 
«Όμορφη πόλη σημαίνει πρώ-
τα απ’ όλα όμορφοι άνθρωποι, 
με όμορφη σκέψη. Για όσους 

αγαπούν πραγματικά την Άρτα, 

η πόλη μας είναι πάντα όμορ-

φη, τώρα με τη χρηματοδότη-

σή μας θα γίνει ακόμη πιο ελ-

κυστική».

Στο ιστορικό Δημαρχείο η υπογραφή της σύμβασης - Τα 9.4 εκατομμύρια ευρώ που κέρδισε η 
Δημοτική Αρχή Τσιρογιάννη γίνονται έργο: υπέγραψε ο Δήμαρχος και ξεκινούν τα έργα ανάπλασης 

Χρήστος 
Τσιρογιάννης: 
το γεγονός ότι 

διεκδικήσαμε και 
πετύχαμε ένα τόσο 
μεγάλο ποσό για το 
κέντρο της πόλης, 

αποδεικνύει ότι 
ήμασταν έτοιμοι όχι 
στην θεωρία αλλά 

στην πράξη, να 
κάνουμε σπουδαίες 

παρεμβάσεις για την 
πόλη μας.



15
ΑΠΟΨΗ:. ΤΕΤΑΡΤΗ 03 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024 -ΑΡ.ΦΥΛΛΟΥ 142

ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

www.apopsi-press.gr

Ένα περιβαλλοντι-
κό έργο και αντα-
ποδοτικό για τον 

πολίτη.Ένα «πράσινο» 
έργο για την Άρτα παρέ-
δωσε η Δημοτική Αρχή 
Τσιρογιάννη

Παραδόθηκαν οι Εγκαταστά-
σεις του Πράσινου Σημείου 
που βρίσκονται  σε ιδιόκτη-
το χώρο του Δήμου, δίπλα 
στο Σταθμό Μεταφόρτωσης 
Απορριμμάτων (ΣΜΑ).

Στις εγκαταστάσεις του Πρά-
σινου Σημείου βρέθηκε σή-
μερα ο Δήμαρχος Αρταίων 
Χρήστος Τσιρογιάννης συνο-
δευόμενος από τον ανάδοχο 
του έργου Γιάννη Τσιρώνη, 
τον Προϊστάμενο Καθαριό-
τητας Γιώργο Γεωργούλα και 
τον Πρόεδρο των εργαζομέ-
νων του Δήμου Άρη Ζέρβα 
και με σκοπό επίσημα να πα-
ραδώσουν το έργο προϋπο-
λογισμού 808.337,47 ευρώ 
και χρηματοδότηση από το 
ΠΕΠ Ηπείρου.

Πρόκειται για ένα σημαντικό 
έργο το οποίο αναβαθμίζει 
τις υποδομές στον Δήμο σε 
ότι αφορά την ολοκληρωμέ-
νη διαχείριση των αστικών 
στερεών απορριμμάτων και 
βοηθά  στην προστασία του 
περιβάλλοντος και τη βελτί-
ωση της ποιότητας ζωής των 
δημοτών.

Το Πράσινο Σημείο της Άρ-
τας είναι ένας οργανωμέ-
νος χώρος, όπου ο πολίτης 
θα μπορεί να προσκομίζει 
ανακυκλώσιμα υλικά, ρού-
χα, ογκώδη (π.χ. έπιπλα ή 
ΑΗΗΕ), μικρά επικίνδυνα 
απόβλητα (όπως μπαταρίες, 
CD ή χρώματα κλπ), πράσι-
να απόβλητα και άλλα είδη. 
Ενώ οι βασικότερες εγκατα-
στάσεις για το Πράσινο Ση-
μείο αφορούν σε έναν χώρο 
διαλογής μικρών ανακυκλώ-
σιμων αποβλήτων, ένα χώρο 
διαλογής ογκωδών και βοη-
θητικούς χώρους.

« Παραδίδουμε ένα ακόμη 
σημαντικό έργο για την πόλη 
μας,  ένα ακόμη σημαντικό 
βήμα στην κατεύθυνση της 
διαχείρισης των απορριμμά-
των. Με τη δημιουργία του 
Πράσινου Σημείου διαμορ-
φώσαμε μια νέα νοοτροπία 
στα ζητήματα διαχείρισης 
των απορριμμάτων. Πρό-
κειται για μια νέα Πράσινη 
Δομή, για να προστατεύ-
ουμε το περιβάλλον και να 
δημιουργήσουμε καλύτερες 
συνθήκες για την καθημε-
ρινότητα όλων μας», ανέ-
φερε χαρακτηριστικά ο κ. 
Τσιρογιάννης, ενώ πρόσθε-
σε: «Άλλωστε η Άρτα έχει 
από τα υψηλοτέρα ποσοστά 

Ολοκληρώθηκαν οι εγκαταστάσεις του 
Πράσινου Σημείου στο Δήμο Αρταίων

μοτικά τέλη για όλους τους 

κατοίκους της Άρτας».

Τέλος αξίζει να σημειωθεί, 

πως δίπλα στον χώρο του 

Πράσινου Σημείου,  ανα-

μένεται να μετακινηθεί και 

το αμαξοστάσιο του Δήμου 

αφού στο χώρο που υπάρ-

χει τώρα θα δημιουργη-

θούν αναπλάσεις και αθλη-

τικές εγκαταστάσεις -από 

skateboard μέχρι γήπεδα 

5Χ5, τένις, μπάσκετ, βόλλευ-  

με χρηματοδότηση 3,8 εκ. 

€ μέσα από το πρόγραμμα 

«Αντώνης Τρίτσης», οπό-

τε σε αυτόν τον ιδιόκτητο 

χώρο του Δήμου μαζί με το 

ΣΜΑ και το Πράσινο Σημείο, 

θα δημιουργηθεί πλέον ένας 

οργανωμένος χώρος ανακύ-

κλωσης και διαλογής, ενώ η 

μετακίνηση του προσωπικού 

καθαριότητας θα γίνεται με 

το νέο mini buss που πρό-

σφατα απέκτησε ο Δήμος 

Αρταίων .

ανακύκλωσης πανελλαδικά 
και συνεχίζουμε με την το-
ποθέτηση νέων κάδων ανα-
κύκλωσης, τον μωβ κάδο 
για ρούχα και παπούτσια και 
τον καφέ κάδο για τα οργα-
νικά απόβλητα, δηλαδή τα 
«σκουπίδια» της κουζίνας και 
του κήπου μας. Με την κάρ-

τα του δημότη ανταμείβου-
με πλέον τους δημότες μας 
με μειωμένα δημοτικά τέλη, 
μειώσεις σε δημοτικές δομές 
και εκδηλώσεις αλλά και σε 
συνεργασία με τον Εμπορι-
κό Σύλλογο εκπτώσεις στα 
καταστήματά της πόλης 
μας. Επιπλέον δημιουργού-

με «Πράσινες Γωνιές» σε 
διάφορα σημεία, καθώς ο 
Δήμος μας υπέβαλε πρότα-
ση στο πρόγραμμα «Αντώ-
νης Τρίτσης». Θα ήθελα να 
ευχαριστήσω τους δημότες 
μας, οι οποίοι συμμετέχουν 
ενεργά στην προσπάθεια 
της σωστής διαχείρισης των 

απορριμμάτων με την διαλο-
γή στη πηγή. Με την διαλογή 
στην πηγή από κοινού δήμος 
και δημότες, επιτυγχάνουμε 
και προστασία του περιβάλ-
λοντος αλλά και μειωμένα 
κόστη διαχείρισης των απορ-
ριμμάτων μας, που μετα-
τρέπονται σε μειωμένα δη-

Χρ. Τσιρογιάννης: « Στόχος η διαλογή στην πηγή κα η 

επιβράβευση των πολιτών, μέσω της ανταποδοτικής 

κάρτας του Δημότη»

Και με την  «βούλα» πλέ-
ον εγκρίθηκαν για τον 
Δήμο Αρταίων, 16 έργα 
και δράσεις, προϋπολο-

γισμού 30.372.597,93 €, από το 
ΠΕΠ Ηπείρου ΕΣΠΑ 2021-2027, 
με δημόσια δαπάνη 20.000.000 
€, μέσα από την στρατηγική του 
Σχεδίου ΒΑΑ του Δήμου Αρταί-
ων.
Το στρατηγικό σχέδιο που κατέθεσε 
η Δημοτική Αρχή Τσιρογιάννη εγκρί-
θηκε  από το Δημοτικό Συμβούλιο και  
εντάχθηκε επίσημα στο ΠΕΠ Ηπεί-
ρου με αριθμ. απόφασης έγκρισης, 
2832/22-12-2023, όπου περιλαμβά-
νει μια ολοκληρωμένη προσέγγιση 
για ζητήματα που σχετίζονται άμεσα 
με την ανάπτυξη της πόλης.
Αναλυτικά τα έργα και οι δράσεις  
που περιλαμβάνει το Σχέδιο ΒΑΑ του 
Δήμου Αρταίων και εγκρίθηκαν:.
-Ενεργειακή αναβάθμιση σχολείων 
και δημοτικών κτηρίων : 3.000.000  
€
-Εκσυγχρονισμός δικτύου ηλεκτρο-
φωτισμού του Δήμου Αρταίων με 
φωτιστικά led : 1.000.000 €
-Εγκατάσταση Φωτιστικών LED  
στην πόλη της Άρτας: 2.847.000  €
-Ολοκληρωμένη παρέμβαση στο δί-
κτυο οδοφωτισμού της Περιφερεια-
κής Οδού στον αστικό ιστό της πό-
λης  : 2.025.597,93 €

-Πολιτιστική Διαδρομή Σύνδεσης 
Αρχαιολογικών Χώρων & Μνημείων 
στην Πόλη της Άρτας : 6.000.000  €
-Αποκατάσταση Βυζαντινού μνη-
μείου Ι.Ν. Παρηγορήτισσας Άρτας : 
2.000.000  €
-Βελτίωση προσβασιμότητας και κυ-
κλοφοριακές ρυθμίσεις στο Γενικό 
Νοσοκομείο Άρτας: 2.000.000 €
-Δημιουργία Παιδικής χαράς ΑμεΑ 
στην Άρτα: 500.000 €
-Ανάπλαση πλατειών Σκουφά και Κιλ-

κίς και συνοδά έργα : 3.000.000 εκ €
-Ολοκληρωμένη παρέμβαση στην 
υποδομή φωτεινών σηματοδοτών 
και επείγουσες εργασίες βελτίω-
σης της ασφάλειας επί της Εθνικής 
Οδού εντός της πόλης της Άρτας: 
2.000.000 €
-Δράσεις ανάδειξης και προώθησης 
του τουριστικού προϊόντος της Άρ-
τας : 1.000.000 €
-Κέντρο επιχειρηματικότητας και 
απασχόλησης και ενίσχυση επιχειρή-

σεων στον τομέα του τουρι-
σμού : 2.000.000 €

-Διαμόρφωση χώρων παρκινγκ στο 
κέντρο της πόλης : 1.000.000 €
-Αντιπυρική προστασία στο Λόφο 
Περάνθης : 500.000 €
-Ανάπτυξη φωτοβολταικών συστη-
μάτων για μείωση της κατανάλωσης 
ενέργειας : 1.000.000 €
-Έργο εφαρμογής Σχεδίου αστικής 
κινητικότητας : 500.000 €

Εγκρίθηκε η Στρατηγική Βιώσιμης Αστικής Ανάπτυξης 
(ΒΑΑ) του Δήμου Αρταίων, με 16 έργα και δράσεις, 

προϋπολογισμού 30.372.597,93 €, από το ΠΕΠ Ηπείρου 
ΕΣΠΑ 2021-2027

Χρ. Τσιρογιάννης: 
«Εξασφαλίσαμε 
μια ακόμη μεγάλη 
χρηματοδότηση 
για όσα χρειάζεται 
η Άρτα και την 
παραδίδουμε στην 
νέα Δημοτική 
αρχή, για να 
υλοποιήσει  
χρήσιμα και 
αναπτυξιακά έργα 
για τους δημότες 
μας».
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Θέλησα να ξεκινήσω με την 
γνωστή απορία που έχουμε 
όλοι μας. Υπάρχουν άραγε 
και στο εξωτερικό περίπτε-
ρα; Εκεί μου πήρε πολύ ώρα 
ψάξιμο και τελικά από ομάδες 
που αναφέρονταν σε αυτό το 
θέμα έβγαλα μια άκρη.
 (The oldest Kiosk in the 
world, Anno 1781, front)-Το 
παλαιότερο περίπτερο στον 
κόσμο, Anno 1781, πρόσοψη. 
Δεν μιλάμε ότι η φωτογραφία 
είναι τα πρώτα που γίνανε 
αλλά για την τωρινή  τους 
όψη.
 
Με παρέμβαση του κάποιος 
ναυτικός ανέφερε περίπτερα 
σε πολλές χώρες. Σε μερικές 
σαν αυτά που τείνουν να γί-
νουν και στην χώρα μας ‘’μίνι 
μάρκετ’’
Ας ξεκινήσουμε την ιστορία 
μας.
Οι ρίζες των περιπτέρων βρί-
σκονται στα μικρά καπνοπω-
λεία που εμφανίζονται μετά 
την απελευθέρωση στο Ναύ-
πλιο και στη συνέχεια στην 
Αθήνα. Η λέξη «περίπτερο» 
προέρχεται από την αρχαία 
λέξη «περίπτερος», που 
προσδιορίζει έναν ναό περι-
στοιχισμένο από κίονες.
1889- Τα πρώτα περίπτερα 
εμφανίζονται στην επαρχία 
ως μορφή οικονομικής βοή-
θειας σε τραυματίες και ανά-
πηρους στρατιώτες.
1897- Μετά τον καταστρο-
φικό για την Ελλάδα πόλεμο 
με την Τουρκία, τα περίπτερα 
αρχίζουν να πληθαίνουν.
Μια εκπομπή στην τηλεόραση 
της Βουλής μου άναψε μνή-
μες και είπα να ασχοληθώ. 
Δυο μέρες ψάχνομαι. Τι να 
πω…
Σαν φοιτητής στην Πάτρα 
ασχολήθηκα πολύ με τις το-
πικές εφημερίδες. Στην Γνώ-
μη ‘’Φοιτητικά Νέα’’ στην 
Δημοκρατία το ίδιο αλλά και 
υπεύθυνος τελικής έκδοσης 
και συγκέντρωσης του εβδο-
μαδιαίου φύλλου. Μόνο όταν 
τα φύλλα τα πέρνανε για να 
πάνε στα περίπτερα τελείω-
νε η εργασία μου. Το ίδιο με 
σποραδικά άρθρα στην Πε-
λοπόννησο.  Μόλις τελείωνα 
γύρα στα περίπτερα να δω 
τις αναρτήσεις και τις τοπο-
θετήσεις των εφημερίδων. 
Είχα τρέλα ίδια με αυτήν που 
έχω ακόμη. Εκεί να βλέπατε 
λαθρο-ανάγνωση εφημερί-
δων. Ένας τυπάς τις άνοιγε 
έριχνε τα γυαλιά στο κεφάλι 
και τελείωνε αυτό που τον 
ενδιέφερε σχεδόν στις μύτες 
των ποδιών. Την Κυριακή δε 
ακόμη και πριν 6-7 χρόνια στο 
περίπτερο το έκανα και εγώ, 
έπαιρνα την εφημερίδα που 
ήθελα και τις άλλες τις ερευ-
νούσα εκεί. 
1911- Το πρώτο περίπτερο 
εμφανίζεται στην Αθήνα. Βρί-
σκεται στην οδό Πανεπιστη-
μίου. 
 1914- Η όψη των περιπτέρων 

γίνεται ομοιόμορφη σε όλη τη 
χώρα: 0,70x0,70 μ.
 
1934- Ο Γιάννης Γεωργακάς 
ίδρυσε το περίπτερο με το 
όνομα Μινιόν, αρχικά στην 
οδό Σταδίου και μετά στην 
Αιόλου 104. Για πρώτη φορά 
κλείνει τις δύο πλαϊνές πτέ-
ρυγες του περιπτέρου και τις 
μετατρέπει σε βιτρίνες όπου 
εκθέτει διάφορα είδη: στυ-
λό, γυαλιά, είδη ξυρίσματος, 
σουγιάδες, ψαλίδια κ.λπ. Το 
εγχείρημά του έμελλε να γίνει 
ο προπομπός του πολυκατα-
στήματος «Μινιόν».
Από το 1940 στα περίπτερα 
άρχισαν να πωλούνται «ζα-
χαρώδη» και αναψυκτικά – 
πορτοκαλάδες και γκαζόζες 
ΗΒΗ, φυλλαράκια τσίχλας με 
γεύση δυόσμου και κανέλας 
και αργότερα οι σοκολάτες.  Η 
έλευση των τηλεφώνων 1950 
στην Ελλάδα δίνει μεγάλη 
ώθηση στα περίπτερα, τα κά-
νει πολύ σημαντικά όπου και 
αν βρίσκονται. Η δεκαετία του 
’50 και του 60 είναι οι δεκα-
ετίες της μεγάλης εσωτερικής 
μετανάστευσης και πλήθος 
ανθρώπων από την επαρχία 
συρρέουν στην Αθήνα κατά 
κύριο λόγο. Στο περίπτερο 
ουρές για να μιλήσεις με το 
σπίτι σου κάθε Σάββατο που 
μου ζητούσαν οι γονείς όταν 
ήμουν φοιτητής. Τι μου ήρθε 
τώρα στο κεφάλι. Φίλος από 
τα φοιτητικά χρόνια δεκαετία 
αρχή του ΄80. Αυτοκίνητο και 
σταθερό τηλέφωνο στο σπίτι. 
Μόλις είδα το τηλέφωνο έμει-
να περισσότερο έκπληκτος 
παρά από το αυτοκίνητο. 
1970- Έως τη δεκαετία αυτή 
οι διαστάσεις είχαν μεγαλώ-
σει (1,30x1,50 μ.), ενώ είχαν 
εγκατασταθεί ρολά και ψυ-
γεία.
2013- Τα περίπτερα ανέρχο-
νται σε 10.000 περίπου σε 
όλη την Ελλάδα. Από αυτά, 
3.500 βρίσκονται στην Αττι-
κή. Από τα 1.300 του Δήμου 
Αθηναίων έχουν εγκαταλει-
φθεί από την αρχή της κρίσης 
περίπου τα 500. 
Ο τζίρος των περιπτέρων σε 
όλη την Ελλάδα υπολογίζεται 
σε 5 δισ. ευρώ. Το κέρδος 
που μένει στους ιδιοκτήτες 
είναι της τάξεως του 9-10%. 
Πολλές πληροφορίες από το 
www.lifo.gr
Με τα χρόνια όλο και περισ-
σότερα προϊόντα βρίσκονται 
κάτω από τη σκεπή τους, στα 
ράφια ή στα ψυγεία τους και 
το περίπτερο εδραιώνεται στις 
συνήθειες μας. Πολλές φορές 
ακούς περιπτεράδες να χαί-
ρονται για την δουλεία τους 
άλλοι δε να την συχτηρίζουν. 
- Α, ίσως το πιο  σημαντικό 
(όποιος έχει δουλέψει μόνος 
του σε περίπτερο, ξέρει τι 
σημαίνει...). Εδώ έχουν εγκα-
τάσταση ...χημικής τουαλέ-
τας! Που στην Γεωργία  μας 
το έβαλε στην κουβέντα Έλ-
ληνας που ζει εκεί. Δεν ξέρω 

Σημειωματάριο Ιδεών και Απόψεων

Η  ιστορία των 
περιπτέρων

Ο Μαθηματικός και Φροντιστής Παναγιώτης Λύτρας γράφει

BYZANTIOBYZANTIO
To cafe Bar των 

μεγάλων στιγμών, μαζί 
σας κάθε μέρα...!

εδώ τι γίνεται. Πάντως παλαι-
ός περιπτεράς στην Άρτα είχε 
μπουκάλι και κατουρούσε. Το 
είδα με τα μάτια μου. Απλά 
γέλασα… Όταν γράφεις για 
κάτι και δεν τα λες όλα τότε 
είναι μισή αλήθεια. Μπήκαν 
οι φίλοι μου και τους αναγ-
γέλλω μόλις τι γράφω.  Καλά 
γράψε ότι αγοράζαμε σαν 
μαθητές στην Άρτα στο πε-
ρίπτερο στην πλατεία 2 με 3 
τσιγάρα μαθητές και πηγαί-
ναμε στα διαλείμματα του 
Φροντιστηρίου στα σκαλιά να 
τα καπνίσουμε. Τα Σάββατα 
αυτό το κάναμε στο Ξενία.   
Αυτά μόνο ρε μου λένε. Μό-
λις μεγαλώσαμε που πέρνα 
με καπ… προφυλακτικά. Ωχ 
να τα γράψω όλα τους λέω. 
Ναι από αυτά ζούσαν τότε τα 
περίπτερα, μαζί με τις εφη-
μερίδες. Η ιστορία τους είναι 
δεμένη με αυτά. Μας είχαν 
μάθει απέξω και ανακατωτά. 
Ξέρανε οι περιπτεράδες μετά 

τι τσιγάρα πέρναμε και απλά 
τους λέγαμε εφημερίδα και 
τσιγάρα και μας τα είχαν έτοι-
μα. Τι να πρωτοπώ για τον 
Μόσχο. Με έβλεπε να κατευ-
θύνομαι προς τα εκεί και τα 
Άσσος φίλτρο με περίμεναν.  
Μια ώρα συζήτηση – ανα-
πολώντας τα χρόνια εκείνα. 
Τι άλλο ήθελα να γράψω το 
ξέχασα. 
Πάντως από τα 9.904 περί-
πτερα που λειτουργούσαν πα-
νελλαδικά το 2010, το 2020 
είχαν μείνει ανοιχτά μόλις τα 
4.985. Σημαντικό ρόλο στη 
συρρίκνωση έπαιξε και η παν-
δημία αλλά και η… έλλειψη 
χώρων στάθμευσης.
Έρχεται το τέλος για τα πε-
ρίπτερα; Ο πρόεδρος της 
Πανελλήνιας Ομοσπονδίας 
Μισθωτών Περιπτέρων χα-
ρακτήρισε τις προωθούμενες 
διατάξεις του νομοσχεδίου 
που ανακοινώθηκε τώρα τον 
Δεκέμβρη για τον περιορισμό 

της φοροδιαφυγής «ξαφνικό 
θάνατο». Όπως σημείωσε, 
το 80% του τζίρου στα πε-
ρίπτερα δεν έχει φοροαπο-
φυγή, γιατί προέρχεται από 
τα προϊόντα μεγάλων καπνο-
βιομηχανιών ή από μεγάλες 
εταιρείες τηλεπικοινωνιών. 
«Στο υπόλοιπο 20%; Βεβαίως 
παραδεχόμαστε, ότι φοροδια-
φεύγουμε. Πρέπει να επιβιώ-
σουμε με κάποιο τρόπο.
Πάτρα: Τα περίπτερα σε λίγα 
χρόνια από τώρα πάνε για… 
μουσείο! Ένας σημαντικός 
αριθμός επαγγελματιών πε-
ριπτέρων που κλείνει, ανοί-
γει στην ίδια γειτονιά ή και 
σε άλλη ένα κατάστημα μίνι 
μάρκετ, με την ελπίδα ότι τα 
πράγματα σε αυτή την περί-
πτωση θα πάνε καλύτερα.  
Αυτά γράφει ο Πατρινός τύ-
πος. Πάντα τους παρακολου-
θώ. Αλλάζουν λοιπόν παντού 
αλλά και στην πόλη μας. Τα 
μινι μάρκετ είναι σχεδόν πα-

ντού. Τα δε περίπτερα που 
υπάρχουν έχουν αλλάξει όψη 
κατά πολύ. Ιστορία μας λοι-
πόν τα περίπτερα. Στις παλαι-
ές ταινίες πρώτη μούρη. Πό-
σες μα πόσες σκηνές δείχνουν 
τα ερωτικά τηλεφωνήματα 
στα τηλέφωνα και τα κουτσο-
μπολιά μιας και ήταν τα πα-
ρατηρητήρια στις γειτονιές.  
Μια ιστορία που έχει συνδεθεί 
με την πατρίδα μας. Άλλη μια 
μικρή παύση μιας και περνά 
από μπροστά μας η φιλαρμο-
νική παίζοντας τα Πρωτοχρο-
νιάτικα κάλαντα. Χάρηκα που 
είδα μαθητή μου μέσα σε αυ-
τούς. Αλλά και αμέσως μετά 
ο ταχυδρόμος που έφερε τον 
τύπο που στην πρώτη σελίδα 
τεράστια η φωτογραφία των 
εγκαινίων του Ιστορικού Δη-
μαρχείου Άρτας. Θα σηκωθώ 
να πάω να το δω είπα μέσα 
μου…

ΛΥΤΡΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ



Την περίοδο 
των Χρι-
στουγέννων 
προσφέρο-
νταν όλα τα 
είδη διασκέ-

δασης, τόσο στο Βυζά-
ντιο όσο και στη δυτική 
μεσαιωνική Ευρώπη. Πιο 
συγκεκριμένα, στο Βυ-
ζάντιο, σύμφωνα με τα 
στοιχεία από τις γραπτές 
πηγές, επικρατούσε μία 
φρενίτιδα. Ο λαός πλημ-
μύριζε τους δρόμους και 
ξεφάντωνε, ξεφεύγοντας 
από τα όρια, όπως ορι-
σμένοι που χτυπούσαν 
τις πόρτες των σπιτιών 
και δεν άφηναν τους 
ενοίκους τους να κοι-
μηθούν. Στις οικίες των 
πλουσίων, συγκεντρώνο-
νταν κόσμος και ζητούσε 
επιτακτικά δώρα, ισχυ-
ριζόμενοι ότι οι ευπο-
ρότεροι τους χρωστού-
σαν χρήματα. Επιπλέον, 
υπήρχε και η συνήθεια 
της μεταμφίεσης. Μάλι-
στα, οι μεταμφιέσεις δεν 
είχαν όρια. Οι άνθρωποι 
παρίσταναν άγρια ζώα, 
σάτυρους, καλόγερους 
κ.α., πόρνες ντύνονταν 
καλόγριες, προκαλώντας 
τη φρίκη της εκκλησίας, 
ενώ ακόμα και κληρικοί 
και μοναχοί έπαιρναν μέ-
ρος στις διασκεδάσεις, 
ντυμένοι ως σάτυροι και 
βαδίζοντας στα τέσσερα 
σαν τα ζώα. Είναι χαρα-
κτηριστικό ότι την ημέρα 
των Χριστουγέννων, οι 
Αυτοκράτορες απαγόρευ-
αν τη σύλληψη πολιτών 
που είχαν υποπέσει σε μι-
κρά παραπτώματα, ενώ, 
επιπρόσθετα, έδιναν και 
χάρη σε κρατούμενους, 
οι οποίοι δεν βαρύνονταν 
με κακουργήματα.
 Παράλληλα, την 
ημέρα των Χριστουγέν-
νων, τελούνταν και ιπ-
ποδρομίες, προς μεγάλη 
ενόχληση της εκκλησίας, 
η οποία ζητούσε, επιτα-
κτικά, να σταματήσουν 

Η διασκέδαση, κατά την εορταστική πε-

ρίοδο του Δωδεκαημέρου, στο Βυζάντιο 

ώστε ο κόσμος να προ-
σέρχεται στους ναούς. Οι 
ιπποδρομίες, όμως, ήταν 
ιδιαίτερα αγαπητές στους 
Βυζαντινούς. Για αυτό 
και συνέρεαν μαζικά. 
Ακόμη και ο  ίδιος ο Αυ-
τοκράτορας τις παρακο-
λουθούσε. Ο περιηγητής 
Βενιαμίν από την Τουδέ-
λα αναφέρει ότι βρέθηκε 
σε τέτοιους αγώνες, τον 
12ο αιώνα, στην Κων-
σταντινούπολη και τους 
περιγράφει ως ιδιαίτερα 
λαμπρούς. 
 Αντίστοιχα έξαλ-
λη και πιο κοντά στα σύγ-
χρονα δεδομένα ήταν η 
διασκέδαση και στη με-
σαιωνική δύση. Η κατα-
νάλωση αλκοόλ υπήρξε 
εξαιρετικά δημοφιλής, σε 
όλα τα κοινωνικά στρώ-
ματα. Ωστόσο, το γλέντι 
μπορούσε, εύκολα, να 
γίνει ανεξέλεγκτο, όπως  
επιβεβαιώνεται από τη 
συνήθεια των αρχόντων 
να πληρώνουν ειδικούς 
επιτηρητές για την ασφά-
λεια των ιδιοκτησιών 
τους, σε περίπτωση εξε-
γέρσεων. Στις πιο εκλε-
πτυσμένες εορταστικές 
διασκεδάσεις, περιλαμ-
βάνονταν οι περιφερό-
μενοι θεατρικοί θίασοι 
μοναχών. Αυτοί έδιναν 
παραστάσεις, σε ιδιωτι-
κές κατοικίες, με βιβλι-
κά θέματα. Παράλληλα, 
μεσαιωνικές συντεχνίες 
διοργάνωναν δημόσιες 
παρελάσεις, κατά τη δι-
άρκεια των οποίων άν-
θρωποι, ντυμένοι όπως 
οι χαρακτήρες της βιβλι-
κής χριστουγεννιάτικης 
ιστορίας, περιδιάβαιναν 
τους δρόμους των πό-
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Της ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑΣ 
ΖΗΔΡΟΥ

ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΟΥ

με στόχο να μετακινηθεί 
η μπάλα σε προκαθορι-
σμένο σημείο, με ελάχι-
στους, εάν είχαν οριστεί 
καθόλου, κανόνες. Η 
ολίσθηση σε παγωμένες 
λίμνες αποτελούσε μία 
ακόμη δημοφιλής χει-
μερινή δραστηριότητα. 
Εναλλακτικά, δένοντας 
λουριά στις κνήμες ενός 
αλόγου και στα πόδια 
τους και κρατώντας ένα 
κοντάρι για προώθηση, οι 
θαρραλέοι μπορούσαν να 
δοκιμάσουν το πατινάζ. 
Τέλος, η παντομίμα ήταν 
μία άλλη μορφή λαϊκής 
ψυχαγωγίας των Χρι-
στουγέννων, ιδιαίτερα 
στην Αγγλία.

     Κωνσταντίνα Ζήδρου
   Αρχαιολόγος

λεων, επάνω σε άμαξες. 
Επιπλέον, ομάδες μασκο-
φορεμένων καλλιτεχνών 
παντομίμας, γνωστοί ως 
γελωτοποιοί, ξεχύνονταν 
και αυτοί στους δρόμους, 
συνοδευόμενοι από μου-
σικές μπάντες. Μερικές 
φορές, αριθμώντας πάνω 
από 100 διασκεδαστές, 
ντύνονταν με εκκεντρικά 
κοστούμια, σαν λόρδοι, 
καρδινάλιοι και ιππότες 

και  τολμούσαν ακόμα και 
να μπουν στα σπίτια του 
κόσμου για να χορέψουν 
και να παίξουν ζάρια. 
Λαμβάνοντας φαγητό και 
ποτό σε αντάλλαγμα της 
διασκέδασης που προσέ-
φεραν, οι γελωτοποιοί, 
συχνά, έδιναν και σύντο-
μες παραστάσεις, με θέ-
ματα γνώριμων θρύλων, 
όπως του Αγίου Γεωργίου 
και του δράκου.

Παράλληλα, δημοφιλή 
θεωρούνταν και τα παι-
χνίδια είτε με χαρτιά και 
ζάρια, τα οποία περιε-
λάμβαναν και λίγο τζόγο, 
είτε στρατηγικής όπως 
σκάκι, ντάμα, τρίλιζα. Για 
τους πιο δραστήριους, 
υπήρχαν αθλήματα όπως 
επιδείξεις δύναμης, τοξο-
βολία, πάλη, υποτυπώδες 
μπόουλινγκ, χόκεϊ και 
μεσαιωνικό ποδόσφαιρο, 

. Είναι χαρακτηριστικό ότι την ημέρα των 
Χριστουγέννων, οι Αυτοκράτορες απαγόρευαν 

τη σύλληψη πολιτών που είχαν υποπέσει σε μικρά 
παραπτώματα, ενώ, επιπρόσθετα, έδιναν και χάρη 

σε κρατούμενους, οι οποίοι δεν βαρύνονταν με 
κακουργήματα.
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ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

55 νέα έργα 
και μελέ-
τες, ενέ-
κρινε το 

Δημοτικό Συμβούλιο κατά 
πλειοψηφία, που περιλαμ-
βάνει σημαντικά αναπτυξι-
ακά έργα και έργα καθημε-
ρινότητας σε όλο το εύρος 
του Δήμου Αρταίων.
Στο Τεχνικό Πρόγραμμα του 
2024, την μερίδα του λέοντος 
παίρνουν έργα που χαρακτη-
ρίζονται για τον αναπτυξιακό 
τους χαρακτήρα, την καθημε-
ρινότητα, αλλά και το κοινωνι-
κό τους στίγμα. Όπως δήλω-
σε και ο απελθών Δήμαρχος 
Χρήστος Τσιρογιάννης: «Πα-
ραδίδουμε ένα Δήμο καθαρό, 
νοικοκυρεμένο, διαφανή χωρίς 
οικονομικά προβλήματα και με 
θετικό πόρισμα, σύμφωνα και 
με την έκθεση του ορκωτού  
λογιστή που παρουσιάστη-
κε και εγκρίθηκε στο τελευ-
ταίο δημοτικό συμβούλιο του 
2023. Ο Δήμος μας για να προ-
χωρήσει θέλει μεθοδική δου-
λειά και συνεργασίες. Εμείς 
κρίναμε  ότι τα αναπτυξιακά 
έργα, ο πρωτογενής τομέας, 
το οδικό δίκτυο, οι κοινωνι-
κές υπηρεσίες, ο αθλητισμός, 
ο πολιτισμός, ο τουρισμός , η 
καθημερινότητα, οι παιδικές 
χαρές και τα σχολεία μας, πρέ-
πει να ενισχυθούν ακόμη πε-
ρισσότερο, αφού ήδη έχουμε 
κάνει πολύ σημαντικό έργο σε 
όλους αυτούς τους τομείς και 
παραδίδουμε έτοιμες χρημα-
τοδοτήσεις για να προχωρή-
σουν όλα αυτά».
Έτσι, μεταξύ άλλων, στο Τε-
χνικό Πρόγραμμα του Δήμου 
Αρταίων για το 2024, από τα 
παρακάτω έργα/μελέτες, η 
Δημοτική Αρχή Τσιρογιάννη 
πρότεινε τα εξής: 
1. Μελέτη διαμόρφωσης 

χώρων παρκινγκ στην 
πόλη της Άρτας

2. Μελέτη ανάπτυξης Φ/Β 
στο Δήμο

3. Μελέτη συμβούλου για 
εκσυγχρονισμό δικτύου 
ηλεκτροφωτισμού με led

4. Μελέτη αντιπυρικής προ-
στασίας του Λόφου Πε-
ράνθης

5. Μελέτη έργου εφαρμογής 
ΣΑΠ (με συμπερίληψη κυ-
λιόμενων σκαλών σε Άνω 
Πόλη)

6. Έργο αναβάθμισης γηπέ-
δου Α.Ο. Δόξα Άρτας 

7. Διαμόρφωση κεντρικής 
οδού οικισμού Κορωνη-
σίας σε ήπιας κυκλοφο-
ρίας και ασφαλτόστρωση 
περιφερειακής οδού οικι-
σμού

8. Αποκατάσταση γηπέδου 
5*5 σε Αμμότοπο και κα-
τασκευή νέων σε Κορω-
νησία και Γρίμποβο

9. Μελέτη δημιουργίας αί-
θουσας βαρέων αθλη-
μάτων (πυγμαχίας, άρση 
βαρών)

10. Διαμόρφωση πλατειών 

55 νέα έργα και μελέτες, στο Τεχνικό Πρόγραμμα 
του Δήμου Αρταίων για το 2024

Ανέζας
11. Διαμόρφωση χώρου 

στάθμευσης στην περιο-
χή Αράχθου

12. Μελέτη Κυκλοφοριακών 
παρεμβάσεων επί των δι-
ασταυρώσεων των οδών 
Κατσιμήτρου-Πουλίου 
Δράκου, Πουλίου Δρά-
κου-Παπαβασιλείου, Πα-
παβασιλείου-Ζάρα

13. Κατασκευή εξωτερικού 
γηπέδου χάντμπολ

14. Κατασκευή αντιπλημμυ-
ρικού έργου στο ρέμα 
Παλιομαύρα Γραμμενί-
τσας

15. Ασφαλτόστρωση οδού 
από Έλατο Κορφοβουνί-
ου έως Κορφοβούνι

16. Διαμόρφωση πλατείας 
πλησίον γηπέδου Αγίων 
Αναργύρων

17. Διαμόρφωση πεζοδρομί-
ων με ηλεκτροφωτισμό 
εντός οικισμών Γλυκορί-
ζου, Κεραμάτες, Καλαμιά, 
Γαβριά, Καλογερικό, Πλη-
σίοι και Κιρκιζάτες

18. Διαμόρφωση νέας παι-
δικής χαράς στο κέντρο 
των Κωστακιών 

19. Κατασκευή σε Πιστιανά 
θέση «Ποτιστικά» και σε 
Ροδαυγή προς Αραχθέα 
και Άμμο

20. Διαμόρφωση γηπέδων 
μπάσκετ, 5Χ5 ποδοσφαί-
ρου και τένις στην Καμπή

21. Βελτίωση - ασφαλτό-
στρωση οδών Ανέζας - 
Καλογερικού

22. Βελτίωση οδικού δικτύου 
ΤΚ Δαφνωτής

23. Ανάπλαση ευρυχωρίου 
Χαλκιάδων στο συντρι-
βάνι

24. Κατασκευή αποδυτηρίων 
σε γήπεδο Χαλκιάδων

25. Διαμόρφωση αύλειων 
χώρων Δημοτικού Σχο-
λείου και Νηπιαγωγείου 
Αγίου Σπυρίδωνα

26. Διαμόρφωση πλατείας 

Καλοβάτου στο Υδραγω-
γείο

27. Μελέτη και κατασκευή 
κερκίδων σε Δημοτικά 
γήπεδα

28. Δημιουργία γεφυροπλά-
στιγγας σε οικισμό Ρόκκα

29. Μελέτη κυκλοφοριακών 
ρυθμίσεων οικισμού Αμ-
μοτόπου

30. Μελέτη ανάπλασης κέ-
ντρου οικισμού Αμμοτό-
που

31. Προμήθεια και εγκατά-
σταση υπαίθριων ορ-
γάνων εκγύμνασης και 
αστικού εξοπλισμού στο 
Δήμο Αρταίων (Πράσινο 
Ταμείο)

32. Ανάπλαση τμήματος πα-
ρόχθιας περιοχής Αρά-
χθου (Αντώνης Τρίτσης 
ΑΤ06)

33. Πολιτιστική Διαδρομή 
Σύνδεσης Αρχαιολογικών 
Χώρων & Μνημείων στην 
Πόλη της Άρτας (ΒΑΑ)

34. Ανάπλαση πλατειών 
Σκουφά και Κιλκίς και συ-
νοδά έργα (ΒΑΑ)

35. Ενεργειακή αναβάθμιση 
σχολείων και δημοτικών 
κτηρίων (ΒΑΑ)

36. Βελτίωση προσβασιμό-
τητας και κυκλοφοριακές 
ρυθμίσεις στο Γενικό Νο-
σοκομείο Άρτας (ΒΑΑ)

37. Ολοκληρωμένη παρέμ-
βαση στην υποδομή 
φωτεινών σηματοδοτών 
και επείγουσες εργασίες 
βελτίωσης της ασφάλει-
ας επί της Εθνικής Οδού 
εντός της πόλης της Άρ-
τας (ΒΑΑ)

38. Διαμόρφωση χώρων πάρ-
κινγκ στο κέντρο της πό-
λης (ΒΑΑ)

39. Ανάπτυξη φωτοβολται-
κών συστημάτων για 
μείωση της κατανάλωσης 
ενέργειας (ΒΑΑ)

40. Εκσυγχρονισμός δικτύ-
ου ηλεκτροφωτισμού με 

κού Σταδίου Άρτας 
5. Μελέτης αναβάθμισης & 

εκσυγχρονισμού της Δη-
μοτικής Λαϊκής Αγοράς 
Άρτας

6. Μελέτη ανάπλασης Βαλα-
ώρας (δημιουργία χώρων 
αναψυχής, στάθμευσης 
κ.λπ.) 

7. Επικαιροποίηση μελέτης 
διάνοιξης δημοτικής οδού 
στη Βλαχέρνα (από θέση 
Εικονοστάσιο μέχρι πα-
λαιό Δημοτικό Σχολείο)

8. Μελέτη διαμόρφωσης 
προσβάσεων στο χώρο 
του Κλειστού Γυμναστη-
ρίου 

9. Μελέτη ήπιας ανάπλασης 
Πλατείας Ζέρβα

10. Κατασκευή πλωτής πρό-
σβασης στο νησάκι του 
παραποτάμιου πάρκου 
και συντήρηση υφιστάμε-
νων πλωτών εξεδρών

11. Οριοθέτηση σημείων το-
ποθέτησης κάδων απορ-
ριμμάτων - τοποθέτηση 
πινακίδων πληροφόρη-
σης δημοτών για κανόνες 
αποκομιδής απορριμμά-
των

12. Διαμόρφωση νεκροτα-
φείου Αγίων Αναργύρων

φωτιστικά led (ΒΑΑ)
41. Αντιπυρική προστασία 

στο Λόφο Περάνθης 
(ΒΑΑ)

42. Έργο εφαρμογής Σχεδί-
ου αστικής κινητικότητας 
(ΒΑΑ)

43. Παιδική χαρά και παιδική 
χαρά ΑμεΑ στο Τρίγωνο 
(ΒΑΑ)

Ενώ οι προτάσεις του νέου 
Δημάρχου Χριστόφορου Σια-
φάκα, είναι οι παρακάτω:
1. Γεωφυσικές έρευνες στην 

Πλατεία Σκουφά 
2. Επικαιροποίηση μελετών 

φωτισμού Μεσαιωνικού 
Κάστρου Άρτας & Αγίας 
Θεοδώρας

3. Μελέτη κατασκευής λυό-
μενου υπαίθριου θεάτρου 
για την πραγματοποίηση 
θεατρικών παραστάσεων 
στην εσωτερική ακρόπο-
λη του Μεσαιωνικού Κά-
στρου της Άρτας

4. Μελέτης διαμόρφωσης 
και αξιοποίησης Δημοτι-
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ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ & DELIVERY

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ- ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ- ΠΩΛΗΣΕΙΣ- ΑΓΟΡΕΣ-ΕΡΓΑΣΙΑ

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ
ZHTEITAI

Από επιχείρηση cafe στο 
κέντρο της Άρτας 

ΝΕΟΣ - ΝΕΑ
για μπουφέ και service

ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑ:

6944353528
ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ

Στείλτε τις μικρές σας 
αγγελίες για δημοσίευση με 

ένα mail στο apopsipressgr@
gmail.com

ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΙΣΟΓΕΙΟΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑ 
(ΜΕ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΑΔΕΙΑ 30 ΕΤΩΝ)

70τ.μ Κατοικήσιμο με Τζάκι και Air Condition - Στρωμένο με πλακάκι.Γύρω 
γύρω 10 στρέμματα λιοστάσι με ελιές καρπίσιμες - 7 χλμ από το Μενίδι 

(Θάλασσα) και 20 χλμ από την πόλη της Άρτας -Σε πανοραμική θέση με θέα τον 
Αμβρακικό με μηδέν υγρασία (άσφαλτος δρόμος)- Κατάλληλο για εξοχικό,για 

λιοστάσι ή για μόνιμη κατοικία εντός οικισμού -Ανεξάρτητο,ήσυχο
Οικισμός Καστριώτισσα Μενιδίου Αιτ/νίας

50.000 € Συζητήσιμη
τηλ 6942227207 κος Κώστας

ΠΩΛΕΙΤΑΙΠΩΛΕΙΤΑΙ κατάστημα 200 τμ με ημιυπόγειο 
200 τμ με δικαίωμα οικοδομής άλλα 200 τμ για 
1ο όροφο μέσα σε οικόπεδα 600 τμ. Βρίσκεται 
στην επαρχιακή οδό Άρτας- Σαλαώρας 2ο χλμ 
στους Κωστακιούς. Τηλ.Επικ.  69369757646936975764

ENOIKIAZETAIENOIKIAZETAI
130τμ &υπογειο 100τμ
στο κέντρο της Άρτας

Τηλ.Επικ.  69369757646936975764

Ανανέωση των αναισθησιολογικών σταθμών των 
χειρουργείων του ΠΓΝΙ

Η Διοίκηση του Πανεπι-
στημιακού Γενικού Νο-
σοκομείου Ιωαννίνων  
είναι στην εξαιρετικά 
ευχάριστη θέση να ανα-

κοινώσει την ανανέωση σχεδόν του 
συνόλου των αναισθησιολογικών 
σταθμών των χειρουργείων του Νο-
σοκομείου.
Η ανανέωση περιλαμβάνει 11 μηχανή-
ματα αναισθησίας και συστήματα πα-
ρακολούθησης ζωτικών παραμέτρων 
ασθενούς (monitoring) τελευταίας τε-
χνολογίας, καθώς και δίκτυο πληροφο-
ριακού συστήματος δεδομένων αναισθη-
σίας. Η προμήθεια είναι ενταγμένη στο 
έργο COOFHEA-2 και υλοποιήθηκε από 
το ΠΓΝΙ σε προγραμματική συνεργασία 
με την Περιφέρεια Ηπείρου στο πλαίσιο 

του Προγράμματος διασυνοριακής συ-
νεργασίας INTERREG Ελλάδα — Ιταλία 
2014-2020, προϋπολογισμού 660.000,00 
€ με ΦΠΑ. 
Οι υπερσύγχρονοι αναισθησιολογικοί 
σταθμοί τύπου AISYS CS2 (φωτο. 1) του 
κατασκευαστικού οίκου GE HEALTHCARE 
που πρόκειται να τεθούν σε πλήρη λει-
τουργία από το νέο έτος, θα αντικατα-
στήσουν ισάριθμο αναισθησιολογικό 
εξοπλισμό ο οποίος εξυπηρέτησε ευδό-
κιμα τις ανάγκες του Νοσοκομείου την 
τελευταία 15ετία, αλλά πλέον θεωρείται 
πλήρως παρωχημένος (φωτο. 2). Οι νέοι 
αναισθησιολογικοί σταθμοί θα αναβαθμί-
σουν την ασφάλεια των ασθενών και την 
αναισθησιολογική υποστήριξή τους.
Η Διοίκηση του ΠΓΝΙ θα ήθελε να εκ-

φράσει τις θερμές της ευχαριστίες στον 
Περιφερειάρχη Ηπείρου κ. Καχριμάνη για 
την διαχρονική του στήριξη και αρωγή, 
καθώς και στις Υπηρεσίες του ΠΓΝΙ και 
της Περιφέρειας Ηπείρου, οι οποίες με 
άψογη συνεργασία και επαγγελματισμό 
υλοποίησαν τάχιστα και αποτελεσματικά 
αυτό το απαιτητικό έργο που θα διασφα-
λίσει την απρόσκοπτη λειτουργία των 
χειρουργείων του Νοσοκομείου για την 
επόμενη 15ετία. 
Τονίζεται, ότι η Διοίκηση του ΠΓΝΙ σε συ-
νεργασία με τη Διοίκηση της 6ης Υ.Π.Ε. 
θα συνεχίσει να υποστηρίζει ενεργά το 
έργο του επιστημονικού στελεχιακού του 
δυναμικού, με τελικό στόχο την παροχή 
υπηρεσιών υγείας υψηλής ποιότητας και 
αποτελεσματικότητας.
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